
پرسپولیسنمیتواند
ازپولبورساستفادهکند!

پس از ســال ها وعده بورسی شدن استقلال و پرسپولیس،  مدتی است که سهام 
آنها عرضه شده است اما حالا خبر  می رسد که پرسپولیس نتوانسته است از پول 

بورس  استفاده کند! مشکل چیست؟
در حالی که هواداران فوتبــال مدت ها در انتظار عرضه  آنها بودند، این اتفاق در 
ماه های اخیر رخ داده است. با  وجود این باشگاه پرسپولیس برای استفاده از پولی 

از  طریق بورس به حساب این باشگاه واریز شده، یک  مشکل دارد . 
آنگونه که فارس گزارش داده، بعد از ورود باشــگاه  پرسپولیس به بورس و ارائه 
درصدی از سهام این  باشگاه به هواداران مبلغی به حساب این باشگاه واریز  شد. 
به گفته حمید سجادی وزیر ورزش و جوانان، رقم  آن ۳۵۰ میلیارد تومان است. 
این در حالی اســت که  باشــگاه پرســپولیس هنوز موفق به برداشت این پول و 

 استفاده از آن نشده است . 
با پیگیری های صورت گرفته مشــخص شــد که مبلــغ ۳۵۰  میلیارد تومان به 
حســاب باشگاه پرســپولیس واریز شده  اما هنوز مســئولان این باشگاه قادر به 
برداشــت این پول  نیستند. دلیل این مسأله واریز پولی است که این باشگاه  باید 

انجام دهد که هنوز این اتفاق رخ نداده است . 
باشگاه پرسپولیس باید مبلغی در حدود سه میلیارد  تومان به حساب کارگزاری 
که کارهای ورود  پرســپولیس به بورس را انجام داده اســت، واریز کند تا  بتواند 

از ۳۵۰ میلیارد تومان اســتفاده کــرده و آن را  برای اهداف مختلف هزینه کند. 
در این خصوص  مدیران باشــگاه پرســپولیس قرار است تا هفته آینده این  مبلغ 
را به حســاب کارگزاری مورد نظر واریز کنند تا  مجوز اســتفاده از این پول را به 

دست بیاورند . 
اولویت مدیران باشــگاه پرسپولیس برای اســتفاده از این  پول پرداخت بدهی ها 
است که باعث شده مشکلات مالی  روی این باشگاه سایه بیندازد. از طرف دیگر 
با به راه  افتادن یک کارگروه اقتصادی که متشــکل از مدیران  اقتصادی و بانکی 
کشور اســت، قرار است راه های  درآمدزایی ترسیم شــده تا باشگاه پرسپولیس 
بتواند با این  پول روش های درآمدزایی را انجام داده تا دیگر شــاهد  مشــکلات 

مالی نباشند. 

ماجرایپرسروصدایمیانکالهاز
کجاآغازشد؟

بدون توجه به ملاحظه های زیســت محیطی و بدون  توجه به آمایش سرزمین 
نمیتوان پتروشــیمی را با هر  ویژگی اقلیمی و بوم شــناختی بر پا کرد و احداث 
 پتروشــیمی، از نظر زیست محیطی در نزدیکی تالاب  میانکاله فاقد توجیه است 

همچنین از نظر ابعاد اقتصادی  نیز این طرح توجیه لازم را ندارد . 
هنگامی که فاطمه واعظ جوادی ســکاندار وقت سازمان  حفاظت محیط زیست 
بود، در تاریخ 9/3/1387 در  پاسخ به نامه ای در خصوص احداث پالایشگاه نفت 

در  منطقه میانکاله مخالفت شد . 
چندی بعد زمانی که بیژن زنگنه وزیر وقت نفت در  دولت روحانی بود، از عیسی 
کلانتری رئیس وقت  ســازمان حفاظت محیط زیســت پیشــنهاد و درخواست 

 همکاری را در این طرح مطرح کرد . 
ساخت مجتمع پتروشیمی در مازندران در سال 96 پس  از موافقت وزارت نفت 
برای ساخت این واحد بزرگ  صنعتی کلید زده شد و براساس توافق وزارت نفت 
قرار  شد ســاخت مجتمع پتروشیمی در اراضی موسوم به  بانک زمین که حدود 
10 هزار هکتار مســاحت دارد در  نزدیکی تالاب بین المللی میانکاله در شــرق 

مازندران   در صورت موافقت سازمان محیط زیست انجام شود . 
این طرح در دولت دوازدهم برای دریافت ارزیابی  زیســت محیطی به ســازمان 
حفاظت محیط زیست فرستاده  شد، اما بدون آنکه مجوزی از سوی این سازمان 
صادر  شود، با عنوان اینکه سازمان حفاظت محیط زیست  موافقت ضمنی صادر 

کرده است، احداث آن از سوی  بخش خصوصی سرمایه گذار پیگیری شد . 
در مردادماه ســال 99 شرکت صنایع پتروشــیمی امیرآباد  مازندران به صورت 
سهامی خاص تشکیل شد و در  جلسه هفدهم اسفندماه سال 99، هیئت وزیران 

مصوب  کرد که زیرســاخت های لازم برای احداث یــک پارک  اختصاصی تولید 
پروپیلن از گاز طبیعی  (GTP)  در  منطقه امیرآباد مازندران مشتمل بر تأمین و 
آماده ســازی  زمین، احداث مخازن و تأسیسات انتقال پروپیلن  به منظور استقرار 
واحدهای تبدیل گاز طبیعی به  پروپیلن جمعاً به ظرفیت 400 هزار تن در سال و 

 احداث تأسیسات انتقال پروپیلن به منطقه عمومی دامغان  احداث شود . 
در پایان ســال 1400  کلنگ زنی پروژه پتروشــیمی در  میانکاله بدون اطلاع 
سازمان حفاظت محیط زیســت  انجام شد اما چیزی نگذشت که علی سلاجقه 
رئیس  ســازمان محیط زیست، مجوز داشــتن این پروژه را رد  کرد و به انتقاد از 

احداث پتروشیمی در محدوده  میانکاله پرداخت . 
همان زمان مصوبه با مخالفت فعالان محیط زیستی  مواجه و عملیات احداث این 
طرح متوقف شــد، اما این  موضوع یک بار دیگر طی ماه های اخیر درصدر  اخبار 
قرار گرفت تا آنجا  که برخی هنرمندان همچون  هدیه تهرانی به کارزار مخالفت 
با احداث پتروشــیمی در  منطقه میانکاله پیوســتند. به دنبــال این اعتراضات، 
 ســخنگوی دولت اعلام کرد که اجرای این پروژه منوط  به اخذ مجوزهای لازم 
زیســت محیطی است. از ســوی  دیگر علی سلاجقه، رئیس ســازمان حفاظت 
محیط زیست  اعلام کرد از نظر دولت کلنگی که برای احداث  پتروشیمی میانکاله 

به زمین زده شده فاقد اعتبار بوده  است . 
علی بهادری جهرمی ســخنگوی دولــت درخصوص  توقف پروژه پتروشــیمی 
میانکاله گفت: در خصــوص  پروژه میانکاله فرمان رئیس جمهور بر زمین نمانده 
 اســت. کلنگ زنی پروژه متوقف شده اســت و در دولت  مردمی اقدامی در این 

زمینه صورت نمی گیرد . 
خوشبختانه با درایت و دســتور رئیس جمهور و  همکاری دستگاه قضایی ادامه 

این عملیات متوقف شده  است . 
  بدون توجه به ملاحظه های زیســت محیطی و بدون  توجه به آمایش سرزمین 
نمیتوان پتروشــیمی را با هر  ویژگی اقلیمی و بوم شــناختی بر پا کرد و احداث 
 پتروشــیمی، از نظر زیست محیطی در نزدیکی تالاب  میانکاله فاقد توجیه است 

همچنین از نظر ابعاد اقتصادی  نیز این طرح توجیه لازم را ندارد. 

رئیسی: مشکلات کشور قابل حل است
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ارتقایمعیشتوبهبودرفاهاجتماعی
بارفعموانعتولید

ابوالفضلبابازاده/محققوپژوهشگراقتصادی
یکــی از مهم تریــن فاکتورهای تعادل در روابط اجتماعی، رشــد اقتصاد در کشــور و 
خلاقیت و نوآوری است  که لازمه آن کارآفرینی به عنوان اصلی ترین عامل توسعه کشور 
است . یکی از مهم ترین اهداف توســعه  افرایش کیفیت و رفاه جامعه بوده که لازمه آن 
رفع موانع تولید و کارآفرینی اســت . از طرفی یکی از  مهم ترین شاخصه های کارآفرینی، 
تولید پایدار است که داخل کشــورمان در حال حاضر سیستم های تولیدی  از روش ها 
و فناوری هایی ناپایدار اســتفاده می کنند . به منظور پایداری در تولید نیازمند شناسایی 
موانع  تولید هســتیم. از مهم ترین موانعی که در توســعه و تولید می توان به آن اشاره 
کرد شامل مشــکلات مالی،  عدم دانش و سواد لازم، عدم حمایت، معضلات اجتماعی 
و تکنولوژی اســت . در مورد مشــکلات مالی؛  ارائه طرح های حمایتی مالی دولت مانند 
تخفیف های مالیاتی و وام های بلاعزل راه گشاســت؛ اما مورد عدم  دانش و ســواد باید 
توجه کرد که سرمایه انسانی که به صورت خاص تحقیق و توسعه را در دستور کار  دارد 
بی تردید افزایش کارآیی آن منجر به افرایش بهره وری کل مجموعه می شود، از طرفی 
توسعه سطح  دانش و فن آوری با تکیه به توانمندی های داخلی و استفاده حداکثری از 
ظرفیت های داخلی الزامی است  که به تولید پایدار منجر می شود . در بخش عدم حمایت؛ 
از آن جایی که تولیدکنندگان داخلی با چالش های  متعددی روبه رو هستند و دولت ها 
هم علی رغم اعمال سیاســت های حمایتی مالی سعی کرده اند از تولید  داخلی حمایت 
کنند، اما با این وجود چالش هایی مثل گســترش نابرابری بین رسته های مختلف که 
نتیجه آن  عدم تعادل و کاهش رشد تولید ملی و رکود تولید است را شاهد هستیم . لکن 
سیاست های حمایتی فعلی مانند  اعطای تســهیلات ارزان بانکی، تعرفه زیاد واردات و 
گمرک، ناکارآمد بوده و باید به جای آن، از  سیاست های حمایتی مانند اعطای وام های 
بلاعزل، تثبیت اقتصاد کلان، حمایت مالی از برنامه های  توســعه ای، کمک به بازاریابی 
داخلی و منطقه ای، حمایت از کسب و کار مجازی و از بین بردن فساد و  تسهیل کردن 
امور اداری بهره بگیریم تا شاهد تقویت رقابت، رشد اقتصادی همراه با برابری اجتماعی، 
 اصلاح ســاختارهای تولید و حمایت از نوآوری و کارآفرینی باشیم . در بخش معضلات 
اجتماعی و  تکنولوژی؛ باید ریسک سرمایه گذاری در به روز کردن تجهیزات و اطلاعات 
توسط تولیدکنندگان را از  بین برده و با فراهم نمودن شرایط لازم برای ایجاد بسترهای 
نو و مــدرن، از بالا بردن نرخ تولید با  کیفیت حمایت شــود . همچنین ایجاد برنامه ای 
منســجم در ارتباط با مدیریت نیروی کار و افزایش میزان  پرداختی به کارگر از بخش 
حمایت هــای دولتی و مدیریت امور اجتماعی آن ها توســط نهادهای نظارتی،  می توان 
بخش عمده ای از مشــکلات را از روی دوش تولید کننده برداشت تا ضمن کاهش نرخ 
کالاهــای  تولیدی و حمایت از حقوق تولید کننده و کارگر، از حقوق مصرف کننده نیز 
حمایت کرد . اگر جامعه را به  عنوان گروه هدف در نظر بگیریم رفع موانع مطرح شده در 
راستای توسعه، همچنین تسهیل صدور  مجوزات ابتدایی تولید و حمایت از حق انتخاب 
مصرف کننده در انتخاب کالای موردنظر؛ به افزایش رفاه  و ارتقای معیشت قشر ضعیف 

جامعه کمک بزرگی می نماید. 

نگاه روز

صفحه 2

وارداتخودروکیآزادمیشود؟
به گفته معاون امور مجلس رئیس جمهور منع واردات  خودرو تا پایان اردیبهشت ماه ادامه دارد . 

  پس از موافقت مجمع تشخیص مصلحت نظام با  آزادسازی واردات خودرو باید دید زمان دقیق واردات  از کی آغاز می شود؟
 »ســید محمد حسینی« در حاشیه جلســه علنی مجلس  شورای اسلامی گفت: در موضوع واردات خودرو از  وزیر صنعت، معدن و تجارت سوال شده است،  همچنین در دولت نیز بارها و بارها 
مطرح شده که  روند فعلی این صنعت مطلوب نیست . وی با اشاره به گلایه های جدی رهبر انقلاب در  خصوص کیفیت خودروهای تولید داخل، گفت: در این  زمینه دولت به جد در حال فعالیت 
است و به طور قطع  نظر نمایندگان مجلس نیز برایمان محترم است که  چطور می توان از این وضعیت عبور کرد . حسینی گفت: مباحثی همچون واگذاری خودروسازان به  بخش خصوصی و از 

آن طرف، نظارت دولت بر آن،  همچنین موضوع واردات خودرو جزو مواردی است  که مطرح است . 
وی ادامه داد: باید تغییر و تحولی در این حوزه انجام  شود و دولت و وزارت صمت نیز اقدامات جدی در  برنامه هایشان طراحی کرده اند . 

معاون امور مجلس ریئس جمهور تصریح کرد: با توجه  به اینکه دولت کارهای بزرگ را در برنامه های خود  دارد، مساله خودرو و سایر مشکلات باید به سرعت  رفع شود. 

دپودرگمرک؛دپودرگمرک؛کمبوددربازارکمبوددربازار

روزنامهیادگارامروزمنتظرارائهپیشنهاداتونظراتشمامیباشد
yadegar_emrooz@yahoo.com

شرکت سهامی آب منطقه ای بوشهرشرکت سهامی آب منطقه ای بوشهر

شرکت سهامی آب منطقه ای بوشهر در نظر دارد به منظور واگذاری خدمات خودرویی )حمل و نقل( مطابق مشخصات زیر نسبت به انتخاب پیمانکار ذیصلاح اقدام نماید. لذا از 
کلیه شرکت های حمل و نقل و تامین خودرو واجد صلاحیت دارای کد حمل و نقل درخواست می شود حداکقر تا مورخ 1401/02/17 ساعت 12 جهت خرید اسناد مربوطه به 

سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( www.setadiran.ir مراجعه نمایند.

 آگهی مناقصه عمومی  آگهی مناقصه عمومی 
)تک مرحله ای()تک مرحله ای(

 نوبت اول

هزینه فروش اسناد مناقصه: قیمت خرید اسناد مبلغ 2.000.000 ریال می باشد که 
می بایست به حساب شماره IR630100004001103403018818 به نام تمرکز 
وجوه درآمد شرکت آب منطقه ای بوشــهر نزد بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران و 

شناسه حساب 315103473295010000000000000000 واریز نمایند.
تضمیــن شــرکت در مناقصه می بایســت بــه صــورت ضمانتنامه معتبــر بانکی 
ســه مــاه در وجه شــرکت آب منطقــه ای بوشــهر یا واریــز وجد نقد به شــماره 
حســاب  شناســه  و   IR040100004001103406375983 حســاب 
941295010100000000000000000000 به نام تمرکز سپرده جاری شرکت 

آب منطقه ای بوشهر نزد بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران ارائه گردد.
اســناد مناقصه از تاریخ 1401/02/14 روز چهارشنبه تا تاریخ 1401/02/17 روز 
شنبه ساعت 12 از طریق سامانه ستاد به آدرس www.setadiran.ir قابل دریافت 

می باشد.
آخرین مهلــت بارگذاری مدارک )پاکت های الــف، ب و ج( به صورت الکترونیکی در 
سامانه ســتاد و تحویل تنها نســخه فیزیکی پاکت الف )ضمانتنامه( به مناقصه گزار 
با رعایت موارد مندرج در اســناد مناقصه حداکثر تا ســاعت 8صبح روز چهارشنبه 
1401/02/28 می باشــد. محل تحویل اسناد فیزیکی )تنها پاکت الف( پیشنهادها، 
بوشهر، بلوار رئیس علی دلواری، شرکت سهامی آب منطقه ای بوشهر، مدیریت حراست 

می باشد.
هزینه درج آگهی در هر دو نوبت به عهده برنده مناقصه خواهد بود.

مدت اعتبار پیشنهادات: 3 ماه
ارائه گواهی صلاحیت ایمنی توسط پیمانکاران الزامی است.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/02/14 تاریخ انتشار نوبت دوم:  1401/02/15

شرکت سهامی آب منطقه ای بوشهر

وزارت نیرو
شرکت مدیریت منابع آب ایران

برآورد کل سالانه شرح کارموضوع مناقصهشماره فراخوان
برای کل خودروها

تضمین شرکت در 
مناقصه

تاریخ گشایش 
پاکات

واگذاری امور 2001001431000002
خودرویی

7 دستگاه خودرو سواری سمند LX با سواری پارس مدل 
99 به بالا، 2 دتسگاه خودرو سواری پراید مدل 99 به بالا، 9 
دستگاه وانت دوکابین کمک دار شاسی بلند مدل 99 به بالا یا 
وانت دوکابین پیکاب و یا همتراز آن مدل 2017 به بالا، یک 
دستگاه سواری سوزوکی ویتارا مدل 96 به بالا یا همتراز آن 

و یک دستگاه مینی بوس کولردار مدل 96 به بالا شامل سیترا 
ایسوزو و غیره، یک دستگاه مینی بوس ون مدل 96 به بالا

24.969.981.0001.250.000.000
ساعت 

10 صبح 
1401/02/28

هيئت مدیره شرکت تعاونی مصرف فرهنگيان مراوه تپه

به  استناد صورتجلسه مورخ ۱۵/۱۲/۱۴۰۰هیئت مديره و صورتجلسه مورخ ۰۶/۰۸/۱۴۰۰ 
مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده نوبت  دوم تعاونی مصرف فرهنگیان شهرستان مراوه 
تپه ، اين تعاوني در نظر دارد ملک مازاد خود واقع در : استان گلستان – شهرستان مراوه 
تپه – شهر گلیداغ خیابان ابوحنیفه ، زمین قطعه  شماره  ۹ به متراژ ۵۵/۲۱۰ متر مربع 
)دويست و ده متر و پنجاه و پنچ سانتیمتر مربع ( از زمین های تفکیکی آقای سعد محمد 

غلامی با کاربری مسکوني تجاری را از طريق مزايده عمومی بفروش رساند ۰
قیمت پايه فروش نقدی به ازای هر مترمربع ۲۲۰۰۰۰۰۰ ريال ) دو میلیون و دويست 
هزار تومان ( و مبلغ کل ۰۰۰/۱۰۰/۶۳۲/۴ ريال معادل چهار صد و شصت و سه میلیون 

و دويست و ده هزار تومان تعیین شده است .
۸۰ درصد پول زمین پس از امضاء قرارداد و ۲۰ درصد الباقی در هنگام انتقال  قولنامه 
پرداخت  تعاونی  به   خريدار  توسط  بانکی  تضمین  چک  دريافت  با  خانه  دفتر  در  زمین 

خواهد شد .
پیشنهادی  قیمت  بالاترين   ، باشد  پايه می  قیمت  آگهی  در  مندرج  قیمت  است   بديهی 

مبنای اين معامله قرار میگیرد ۰
سپرده نفرات اول و دوم تا انجام قرارداد مسترد نخواهد شد ۰

شرايط شرکت در مزايده :

۱- به پیشنهادهای فاقد امضاء ، قید و شرط ، مخدوش و پیشنهادهايی که  بعد از مهلت  
مقرر در آگهی حاصل شود و همچنین 

به پیشنهادهای فاقد سپرده ، سپرده های کمتر از میزان مقرر ، چک شخصی و نظاير آن 
ترتیب اثر داده نخواهد شد ۰

 ۲- مهلت  ارائه و فروش اسناد از تاريخ چاپ آگهی ۸ روز می باشد ۰
۳- محل دريافت اسناد ، شرکت تعاونی مصرف فرهنگیان مراوه تپه می باشد ۰

۴- مهلت شرکت در مزايده تا ساعت ۱۳ آخرين روز آگهی در روز نامه
۵- زمان بازگشايی پاکت ها ساعت ۱٢ روز بعد اتمام موعد مقرر در آگهی .

پاکت ها در دفتر شرکت تعاونی مصرف فرهنگیان مراوه تپه باز خواهد شد ۰
هزينه درج آگهی و کارشناسی به  عهده برنده مزايده می باشد ۰

شرکت تعاونی در رد يا قبول هر يک يا تمام پیشنهادهای واصله مختار خواهد بود ۰
توسط  که  باشد  می  ملک  ارزش  کل  از  درصد   ۱۰ مزايده  در  شرکت  ی  سپرده    –
عقد  و  مزايده  برگزاری  از  پس   ۰ میگردد  واريز  تعاونی  حساب  به   کنندگان  شرکت 
۰ شد  خواهد  مسترد  کنندگان   شرکت  ساير  سپرده   ، مزايده  اول  ی  برنده  با   قرارداد 
تاريخ ارائه درخواست و قیمت پیشنهادی و واريز سپرده از مورخ ۱۴/۰۲/۱۴۰۱ تا پايان 

وقت اداری ۲۱/۰۲/۱۴۰۱

 مجمع عمومی عادی
 بطور فوق العاده نوبت  دوم تعاونی مصرف فرهنگيان شهرستان مراوه تپه
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منتظرسقوطوحشتناکقیمتطلاباشید
قیمــت طلا امروز سه شــنبه به پایین تریــن حد خود از 
 اواســط فوریه کاهــش یافت زیرا افزایــش ارزش دلار و 
 افزایش قریب الوقوع نرخ بهره توســط فدرال رزرو  آمریکا 

جذابیت شمش را به عنوان محافظ تورم کاهش  داد . 
رویداد۲۴ بهای هر اونس طلا تا ساعت ۱۳ به وقت  شرقی 
با کاهــش ۱۰.۸۰ درصدی به ۱۸۵۲ دلار و ۶۰  ســنت 
رســید، روز گذشــته بیش از دو درصد سقوط کرد  و به 
پایین ترین حد خود از ۱۶ فوریه رسید زیرا دلار و  بازدهی 
با افزایش چشــم انداز افزایش ســریع تر نرخ بهره  توسط 
بانک مرکزی ایالات متحده تقویت شدند. بهای هر  اونس 
طلا در بازار معاملات آتی آمریکا با ۰.۵۸  درصد به ۱۸۵۳ 

دلار و ۶۰ سنت رسید . 
   Tigerمایــکل مک کارتــی، مدیر ارشــد اســتراتژی
  Brokers اســترالیا گفت: ریسک های کوتاه مدت نزولی 
 برای طلا وجود دارد و ما محدوده هدف ۱۸۱۰ تا   ۱۷۹۰ 
دلار را داریم که فشــار ناشــی از افزایش نرخ های  بهره و 

دلار است . 
دلار نزدیک به بالاترین سطح ۲۰ سال گذشته باقی ماند 
 و باعث شــد طلا با قیمت دلار بــرای خریداران جذابیت 
 کمتری داشــته باشــد، در حالی که بازدهی شاخص ۱۰ 
 ســاله خزانه داری روز دوشــنبه برای اولین بار از دسامبر 
  ۲۰۱۸ به سه درصد رسید که می تواند پیامدهای مهمی 

 برای سایر بازارهای مالی داشته باشد . 
کمیتــه بازار آزاد فدرال بانــک مرکزی ایالات متحده در 
 اواخر روز نشســت خود را در مورد نرخ بهره آغاز  خواهد 
کــرد و انتظار مــی رود که با اعلام تصمیــم خود  در روز 
چهارشــنبه، هزینه های اســتقراض را نیم درصد  افزایش 

دهد . 
فدرال رزرو در ماه مارس نرخ بهره سیاســتی خود را   ۲۵ 
واحد افزایــش داد و احتمالا به زودی کاهش  دارایی های 
خود را آغاز خواهد کرد زیرا تلاش می کند  سیاســت های 
پولی دوران همه گیری را ســخت تر کند و  تورم فزاینده 

را مهار کند . 
نرخ های بهره کوتاه مدت بالاتر ایالات متحده و بازده  اوراق 
قرضه منجر به افزایش هزینه فرصت نگهداری  شــمش با 

بازده صفر می شود . 

سخنگویگمرکایرانخبرداد؛

رشد۷۷درصدیصادراتچایایرانی 

ســخنگوی گمرک ایران گفت: ۲۷ هزار و ۲۷۲ تن چای 
 ایرانــی بــه ارزش ۲۸ میلیون دلار، در ســال ۱۴۰۰ به 
  ۲۵ کشور صادر شــد که نسبت به مدت مشابه رشد ۶۸ 

 درصدی در وزن و ۷۷ درصدی در ارزش داشته  است . 
ســید روح الله لطیفی درباره صادرات چای ایرانی  توضیح 
داد: در ســال ۱۴۰۰ انواع چای ایرانی به وزن   ۲۷ هزار و 
۲۷۲ تــن و به ارزش ۲۷ میلیون و ۹۹۸  هزار و ۹۳۷ تن 
به ۲۵ کشور دنیا صادر شد که با رشد   ۶۸ و ۷۷ درصدی 

در وزن و ارزش همراه بوده است . 
وی افزود: امارات با خرید هشت هزار و ۳۰۴ تن چای  به 
ارزش هشــت میلیون و ۷۷۴ هزار و ۹۴ دلار، ترکیه  با دو 
هزار و ۹۰۴ تن و به ارزش سه میلیون و ۵۳۷  هزار و ۲۰ 
دلار، روسیه با دو هزار و ۵۹۸ تن و به  ارزش سه میلیون 
و ۹۲ هــزار و ۴۲۸ دلار، هنــد با دو  هزار و ۵۳۸ تن و به 
ارزش دو میلیون و ۳۷۱ هزار و   ۹۱۶ دلار و عراق با خرید 
دو هزار و ۱۹۵ تن بــه  ارزش یک میلیون و ۹۹۸ هزار و 
۷۰ دلار، پنج مقصد  اول صادرات انواع چای ایرانی بودند . 

سخنگوی گمرک ایران گفت: ترکمنستان با خرید هزار  و 
۳۶۰ تــن به ارزش یک میلیون و ۷۸۲ هزار و ۸۵۱  دلار، 
ازبکستان با هزار و ۸۷۲ تن به ارزش یک  میلیون و ۷۰۶ 
هزار و ۷۹۰ دلار، تاجیکســتان با هــزار  و ۶۰۱ تن و به 
ارزش یــک میلیون و ۶۸۹ هزار و   ۳۵۳ دلار، کنیا با هزار 
و ۱۹ تن و به ارزش ۹۳۵  هزار و ۸۸۰ دلار، قزاقســتان با 
۶۴۷ تن و به ارزش   ۵۹۹ هزار و ۲۱۱ دلار و افغانستان با 
۴۹۶ تن و به  ارزش ۴۹۶ هزار و ۴۳۱ دلار در رتبه های ۶ 

تا یازده  مقاصد صادراتی چای ایرانی قرار دارند . 
وی در خصوص سایر خریداران چای ایرانی گفت:  آلمان، 
اوکراین، لبنان، گرجستان، انگلستان، چین، هلند،  کویت، 
فنلاند، ســوئیس، کانادا، بلژیک، آذربایجان و  استرالیا از 
دیگر کشورهای خریدار چای ایرانی در  سال ۱۴۰۰ بودند . 

اقتصاد

آگهیمفقودی

برگ ســبز ماشین پراید مدل   1394  به شماره موتور:   5491806    وشماره شاسی  
:  NAS411100F3447128    وشــماره پــلاک  326 ب 23 ایران 41 مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

آگهیمفقودی

    147H0225836   :برگ ســبز ماشین سمند سورن مدل   1395  به شــماره موتور
وشماره شاســی  : NAACS1HEXGF213647 وشماره پلاک  573 ب 12 

ایران 31 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

معاوناقتصادیمعاوناولرئیسجمهور : 

۴۰درصدظرفیتهایتولیدیکشور
تعطیلاست

معاون اقتصادی معاون اول رئیس جمهور با اشــاره به  تعطیلی ۴۰ 
درصد ظرفیت های تولیدی کشور خواهان  برنامه ریزی برای تکمیل 

و فعال کردن آن شد . 
محمدهادی زاهدی وفا در حاشــیه بازدیــد از طرح های  تولیدی و 
عمرانی نوشهر و چالوس در گفتگو با  خبرنگاران، تکمیل پروژه های 
تولیدی را جزو اولویت  ها برشــمرد و گفت: باید این طرح ها در یک 
ضرب  الاجل معیــن بهره برداری و تکمیل شــود . وی با بیان اینکه 
پیش بینی می شــود ۴۰ درصد ظرفیت  های تولیدی کشور تعطیل 
باشــد، تکمیل آن را ضروری  دانســت و افزود: افزایش حجم تولید 
کشــور و بازارهای  فروش از مهمترین برنامه های دولت ســیزدهم 
به شــمار  می رود . وی با اظهار اینکه شــاهد وجود پروژه های نیمه 
تمامی  در کشور هستیم، افزود:پیگیری برای تکمیل پروژه  های نیمه 
تمــام زیربنایی، تامین نقدینگی و بازار فــروش  محصولات تولیدی 
جزو اولویت ها اســت . زاهدی وفا یادآور شد: همچنین با استفاده از 
تســهیلاتی  که در بازارهای صارداتی داریم، می توان برای  گسترش 

بازارهای صادراتی برنامه ریزی و تمرکز  کرد. 

به نظر می رســد دولت در سال 
تعیین قیمت  گندم  برای  جاری 
تنها از یک بعد به کارشناســی 
ماجرا پرداخت و  غیر از حمایت 
از کشــاورزان ابعاد دیگری را در 

نظر  نگرفت . 
قیمــت گندم طی ســال جاری 
برای خرید تضمینی از  کشاورزان 
در هر کیلــو به ۱۱ هزار و ۵۰۰ 
تومان  رســید. با ایــن حال روز 
گذشته ادارات کل غله و خدمات 
 بازرگانی در استان ها طی نامه ای 
بــه انجمن کارخانه هــای  تولید 
آرد، نرخ جدید گندم را ۱۲ هزار 

تومان اعلام  کردند . 
به نظر می رســد دولت در سال 
تعیین قیمت  گندم  برای  جاری 
تنها از یک بعد به کارشناســی 
ماجرا پرداخت و  غیر از حمایت 
از کشــاورزان ابعاد دیگری را در 
نظــر  نگرفت . همین یک تصمیم 
کافی بود تا قیمت آرد از کیلویی 
  ۲۷۰۰ تومــان بــرای صنایع و 
اصنــاف به کیلویــی ۱۶  هزار و 
۹۰۰ تومــان برســد. این یعنی 
رشــد حدود شش  برابری قیمت 

گندم و آرد مورد نیاز صنایع در 
کمتر از  یک ماه . 

فعالان  همچنیــن آن طور کــه 
فانتــزی  نــان  پخــت  صنــف 
 می گوینــد قیمت گنــدم برای 
نان های فانتزی و حجیم با  رشد 
۱۳٫۳ برابری )۱۲۳۰ درصد( از 
۹۰۰ تومان بــه   ۱۲ هزار تومان 
رســید. موضوعی کــه می تواند 
تاثیــر  مســتقیم روی قیمــت 
ساندویچ بگذارد . قیمت ماکارونی 
نیز از روز گذشــته حدود ۲۰۰ 
درصد  افزایش یافت. بر اســاس 
تصمیم روز گذشــته ســازمان 
از   حمایت قیمت هــر کیلوگرم 

برای  مصرف کننده  این محصول 
۳۷ هزار تومان تعیین شد. گویا 
از  بــا جلوگیری   تولیدکنندگان 
عرضه و در واقع احتکار  ماکارونی 
در نهایت موفــق به گران کردن 
ماکارونی  شــدند . افزایش قیمت 
گنــدم تاثیر خــود را روی بازار 
ســایر  خوراکی ها هم گذاشــت. 
چنانکــه قیمــت انــواع کیک، 
 بیســکوئیت و نــان روغنی فعلا 
رشــد ۲۵ تا ۶۷ درصــدی  را بر 

جای گذاشته اند . 
اگــر در کنــار ایــن اتفاقــات، 
موضوعاتــی نظیر بــروز  بحران 
مواد غذایی بعد از جنگ روسیه 

و اوکراین و  موضــوع حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانــی هم اضافه کنیم، 
احتمال  بیانگــر  تمــام  اتفاقات 
نوســان قیمــت نان هســتند. 
دولت  مســئولان  این  حــال  با 
کماکان اصــرار دارند که قیمت 
نــان  تغییــری نمی کند . این در 
حالی اســت کــه از همین حالا 
برخــی از  نانوایی هــای آزادپــز 
نرخ های خــود را بــالا برده اند. 
برخی  از شــهروندان تبریزی از 
رشــد دو برابــری قیمت نان در 
 ایــن نانوایی ها خبــر می دهند. 
می گویند:  آرد  نیز  نان پزها  خود 
ســهمیه ای که دولت در اختیار 
آنان می گذارد، کافی  نیســت و 
آن هــا مجبورند بخــش زیادی 
از آرد موردنیاز  خــود را از بازار 
تهیــه  کنند . تصویــری که  آزاد 
در شــبکه های اجتماعی دست 
نشــان  و  دســت  می چرخد  به 
می دهد پــس از افزایش قیمت 
گندم  برخی توانســته اند قیمت 
نان ســنگک ساده را تا ۱۲ هزار 
 تومــان و پرکنجــد آن را تا ۲۰ 

هزار تومان بالا ببرند. 

دپودرگمرک؛کمبوددربازار
طبــق آخرین گزارش گمرک ایران، در حال حاضر از  موجودی حدود چهار 
میلیون تنی کالاهای اساســی در  گمرک و بنــادر بیش از ۷۰۰ هزار تن به 

روغن و  دانه های روغنی دپو شده، اختصاص دارد . 
اخیــرا گزارش هایی در رابطه با کمبود روغن در ســامانه  بازارگاه و وضعیت 
توزیع آن منتشر شد. به همین بهانه  جریان دپوی کالای اساسی در گمرک 
و بنادر از  عسگری، معاون امور گمرکی گمرک ایران مورد  سوال قرار گرفت . 

طبق اعلام وی، تا ۱۲ اردیبهشــت ماه سال جاری مجموع  کالاهای اساسی 
شامل موجودی، پای اسکله و منتظر در  لنگرگاه به بیش از ۳.۹ میلیون تن 
رسیده است که از  این میزان بالغ بر ۳.۱ میلیون تن، موجودی بنادر و  مابقی 

در شناورها قرار دارد . 
اما از حجم کالاهای دپو شــده بیش از ۷۰۰ هزار تن  متعلق به انواع روغن 
اســت که ۵۸۷ هزار تن آن در  گمرک موجود است؛ شامل ۴۰۳.۶ هزار تن 
روغن خام  و ۱۸۳.۳ هزار تن دانه های روغنی. همچنین بیش از   ۱۳۰ هزار 
تن دیگر هنوز در گمرک تحلیه نشده است؛  به گونه ای که حدود ۱۳۰ هزار 
تن دانه های روغنی  در شناورهای منتظر در لنگرگاه قرار دارد و حدود   ۷۷۴ 

تن روغن خام  در شناورهای کنار اسکله برای  تخلیه است . 
با وجود گزارش هایی در مورد کمبود روغن در ســامانه  بازارگاه و توزیع آن، 
معاون گمرک گفت که در مسیر  ترخیص این کالا از گمرک، مشکل خاصی 

گزارش  نشده است . 
اما از مابقی موجودی ۳.۱ میلیــون تنی بنادر، ۲۳۴.۷  هزار تن گندم، ۱.۹ 
میلیون تن ذرت، ۲۱۵.۷ هزار تن  جو، ۸۶.۵ هزار تن کنجاله ســویا، ۵۳.۹ 

هزار تن  برنج، ۲۸.۲ هزار تن شکر است . 

از حدود ۸۱۸ هزار تن کالایی که در شناورها قرار  دارد نیز ۲۶۸.۴ هزار تن 
در شــناورهای کنار اسکله و  بیش از ۵۵۰ هزار تن در شناورهای منتظر در 

لنگرها  قرار دارد . 
اینکه اقلام در شــناورها می ماند، می تواند دلایل مختلفی  داشــته باشد از 
جمله طی فرایند تخلیه. همچنین بخشی از  آن به دلیل عدم تعیین تکلیف 
اسناد خرید و وضعیت  ارزی ممکن است امکان تخلیه در بنادر نداشته باشد . 

اما گزارش معاون گمرک همچنین نشــان می دهد که از   ۳.۱ کالای اساسی 
موجود در بنادر، بیشــترین حجم در  بندر امام خمینی )ره( با بیش از ۲.۳ 
میلیون تن دپو  شده و در سایر بنادر نیز ۲۸۶ هزار تن بندر امیرآباد،   ۲۳۵.۵ 
هزار تن بندر شــهید رجایی، ۱۲۳.۱ هزار تن  نوشهر، ۵۳.۱ هزار تن انزلی، 
۱.۸ هزار تن بوشــهر،  چابهار ۳۸.۳ هزار تن، آستارا ۲۲.۴ هزار تن، فریدون 
 کنار ۲۴.۹ هزار تن، شهید باهنر ۳.۹ هزار تن،  خرمشهر ۸۲ تن و بندر لنگه 

۷۰ تن بوده است. 

سرپرســت گمرک ملایر گفت: انواع کشمش انگوری و  تیزابی به وزن خالص بیش از ۱۸ هزار و ۵۰۰ 
تُن  ســال گذشته از گمرک این شهرستان به بیش از ۳۰  کشــور جهان صادر شد.»ناصر ترکاشوند« 
اظهار  داشت: صادرات انواع کشمش به کشور های هدف  نسبت به مدت مشابه سال قبل از نظر وزنی، 

سه  درصد کاهش داشته است  . 
وی ارزش دلاری صادرات انواع کشمش از گمرک  ملایر به سایر کشور های جهان را در سال گذشته، 
 حــدود ۲۴ میلیون و ۲۰۰ هزار دلار و ارزش ریالی این  کالای صادراتی را حدود ۶۰۰ میلیارد تومان 
عنوان  کرد و افزود: کشــمش همچنان بیشترین حجم صادرات  این شهرستان را از نظر وزنی و ریالی 

به خود  اختصاص داده است.سرپرست گمرک ملایر خاطرنشان  کرد: در مدت یاد شده میزان صادرات 
انواع کشــمش از  گمرک این شهرســتان از نظر دلاری چهار درصد  کاهش و از نظر ریالی ۱۲ درصد 

رشد داشت . 
ترکاشوند علت کاهش صادرات کشمش ملایر از نظر  وزنی و دلاری در سه ماهه چهارم سال گذشته 
را آغاز  جنگ روســیه و اوکراین عنوان کرد و گفت: حجم قابل  توجهی از صادرات کشــمش ملایر به 
این ۲ کشور  است.وی ادامه داد: سال گذشته حدود ۲۹ هزار تُن  انواع کالا به ارزش دلاری حدود ۳۴ 
میلیون دلار و  ارزش ریالی حدود ۸۰۰ میلیارد تومان به بیش از ۳۰  کشــور جهان صادر شد که سه 

چهارم و بیش از ۸۰  درصد از حجم صادراتی مختص کشمش است . 
سرپرســت گمرک ملایر گفت: سال گذشته انواع کالا  شــامل انواع کشمش تیزابی و انگوری، وازلین 
بهداشــتی،  وازلین صنعتی، فروســیلیس، پارافین جامد، مفتول  فولادی، ســویا، خرمای مضافتی و 
منسوج نبافته به بیش  از ۳۰ کشور جهان صادر شد.سالانه بیش از ۵۰ هزار  تُن کشمش در شهرستان 

ملایر /شهر جهانی انگور/  تولید و به کشور های مختلف صادر می شود. 

ایــن روزها بــازار خودرو به طرز وحشــتاکی التهــاب دارد  و 
خودروسازان داخلی که باید با افزایش تولید و کیفیت  مشتری 
جذب کنند، برعکس تولید را تعطیل کرده و  قیمت های کاذب 

را جایگزین کرده اند . 
این روزها بازار کالا و خدمات تحت الشــعاع افزایش  سرسام آور 
قیمت خودرو قرار گرفته و این کالای لوکس  در کانون توجهات 
قرار دارد، به طوری که قیمت انواع  خودرو طی روزهای گذشته 
روند صعودی به خود  گرفته و براسســا اعلام کارشناسان حوره 
صنعت و  خــودرو تا زمانی که واردات خودرو آزاد نشــود بازار 

 خودرو همچنان به روند افزایش قیمت ادامه می دهد . 
افزایش قیمت خودرو سال هاست تداوم دارد و این رشد  قیمت 
نه تنها کاهشــی نشــده، بلکه مدیران دولتی و  شــرکت های 
خودروســازی هرکدام در توجیه این افزایش  قیمت روایاتی را 
مطرح کرده اند که این توجیهــات به  هیچ عنوان مردم را قانع 

نکرده است . 
عضو کمیسیون صنایع و معاون مجلس درباره افزایش  بی رویه 
قیمــت خودرو و صحبت های مطرح شــده برای  واردات گفت: 
واردات خــودرو موضوعــی جداگانه اســت  و زیــر ۱۰۰ هزار 

خودروی وارداتی تأثیری در بازار  خودرو نخواهد گذاشت . 
بهزاد رحیمی با بیان اینکه مقرر شــده ۵۰ تا ۷۰ هزار  خودرو 
وارد کشــور شــود، اضافه کرد: نیاز ســالانه بــازار   ۲ میلیون 
خودروســت، درغیراینصورت شاهد کاهش  قیمت نخواهیم بود 
و اکنون دلیل گرانی بازار خودرو  کمبود عرضه است و تا زمانی 
که خودروسازان  عرضه نداشــته باشند افزایش قیمت به قوت 

خود پایدار  خواهد بود . 
وی با بیان اینکه برخی خودروسازان سود کلانی از  فروش خودرو 
نصیب خود می کنند، افزود:   »بورس بازی« و »واسطه گری« دو 
مشکل اصلی بازار  خودرو استو اتفاقی برای تولیدکننده خودرو 
رخ نداده و  همانطور که گفتــم کمبود عرضه قیمت خودرو را 

 افزایشی کرده است . 
عضو کمیسیون صنایع و معاون مجلس با یادآوری  اینکه مصوبه 
مجمع تشخیص مصلحت نظام واردات  خودرو به شرط صادرات 
است، توضیح داد:  خودروســازان با شرایط فعلی توان صادرات 

ندارند و  شاید در حوزه تجهیزات خودرو بتوانند صادرات داشته 
 باشــند، مضافاً بر اینکه واردات ۵۰ تا ۷۰ هزار خودرو  در سال 

تأثیری بر کاهش قیمت خودرو در بازار  نخواهد داشت . 
رحیمی متذکر شــد: در نشســتی که با مســئولان شــرکت 
 خودروی »ســایپا« و »ایران خودرو« داشتیم قول دادند  در ۶ 
ماه نخست سال ۱۴۰۱ افزایش تولید داشته باشند  و قول تولید 
یک میلیون و ۶۰۰ هزار خودرو در سال  را داده اند، در اینصورت 
می توان بازار خودرو را  ســاماندهی کــرده و قیمت ها را به ریل 

کاهش تنزل داد . 

*کاهشکیفیتخودرو؛عاملاصلیآشفتهبازار 

وی دربــاره اینکه عــلاوه بر افزایش قیمت خــودرو با  کاهش 
کیفیت نیــز مواجه هســتیم، گفت: مردم بــا همین  کیفیت 
تقاضای خودرو دارند، در حالی که کیفیت شــرط  اصلی بوده و 
دلیل اصلی واردات خودرو نیز آن است  که خودروساز داخلی به 

افزایش کیفیت ترغیب شود . 
عضو کمیســیون صنایع و معاون مجلس شــورای اســلامی  با 
تأکیــد بر اینکه مجلس با افزایش بی رویه خودرو بدون  کیفیت 
مخالف اســت، ادامه داد: کیفیت خودرو به شدت  پایین است و 
ما نمایندگان نیز مصرف کننده خودروهایی  هســتیم که مردم 
استفاده می کنند و بارها به وزیر صمت،  خودروسازان داخلی و 
دولتی هــا تذکر داده ایم تا کیفیت  خودرو را بالاتر ببرند و این با 

به روزرسانی تجهیزات،  تنوع آپشن امکانپذیر است . 
رحیمی درباره اینکه اکنون برخی شــرکت های  خودروســازی 
در داخــل انحصار خودرو را در دســت  دارند و این دلیل اصلی 
پایین بودن کیفیت  خودروهاســت، بیان کــرد: در صورتی که 
واردات  خودرو انجام شــود بازار از انحصار خارج خواهد شــد، 
 البته واردات خودرو با قیمت ۲۵ هزار یورو به همان  خودروهای 
چینی تبدیل می شود که در بازار وجود دارد  و طبیعتاً نمی توان 

خودروی ۲۰۲۲ چیتای کره ای وارد  کرد . 
وی تبییــن کرد: چاره کار آن اســت کــه تولیدکننده داخلی 
 هم افزایش تولید داشــته باشــد و هم کیفیت را بالاتر  ببرند، 

دراینصورت می توان به آینده بازار خودرو  امیدوار بود . 
عضو کمیســیون صنایع و معاون مجلس شــورای اسلامی  در 
پاســخ به ســوال دیگر مبنی بر اینکه برنامه ای برای  استضاح 
وزیــر صمت دارید؟ گفت: قطعاً. نماینــدگان از  افزایش قیمت 
خودرو ناراضی هســتند و تاکنون ۱۷  امضا جمع آوری شــده 
تا وزیر صمت در کمیســیون  صنایع و معادن مجلس شــورای 
اســلامی حاضر شده و  پاسخگوی سوالات باشد، در صورتی که 
نمایندگان قانع  نشــدند وزیر باید در صحن علنی پاســخگوی 

نمایندگان  ملت باشد . 
رحیمی با بیان اینکه در حال تحقیق و تفحص در حوزه  صنعت 
خودرو هســتیم تا علت گرانی ها را احصا کنیم،  افزود: مدیران 
شــرکت های خودروسازی به مجلس آمده  و برنامه های خود را 

برای افزایش خودرو و کاهش  قیمت تقدیم کرده اند . 
دبیر انجمن خودروســازان کشور هم با اشاره به افزایش  قیمت 
خودرو در بازار خاطرنشان کرد: افزایش قیمت و  گرانی خودرو 
ارتباطی به کارخانه ندارد و ایــن افزایش  قیمت در بازار اتفاق 

افتاده است . 
احمد نعمت بخش عنوان کرد: ســال گذشــته بــا افزایش ۱۷ 
 درصدی قیمت خودرو مواجه بودیم، در حالی که تولید  خودرو 
بیش از افزایش قیمت بود، بنابراین افزایش  قیمت مدنظر شما 

مربوط به بازار است نه کارخانه . 
وی یادآور شد: به عنوان مثال سایپا آخرین بار  خودروی پراید 
با ۳۹ میلیون تومان فروخــت، در حالی  که اکنون این خودرو 

در بازار به قیمت بی سابقه ۲۱۰  میلیون تومان رسیده است . 

*ارتباط۴۶۰۰همتباالتهاببازارخودروچیست؟ 

دبیر انجمن خودروســازان کشــور عنوان کرد: از سوی  دیگر 
نقدینگی در جامعه ۴۶۰۰ همت اســت، بــه عبارتی   ۴ هزار و 
۶۰۰ هزار میلیارد تومــان، بنابراین با افزایش  نقدینگی قیمت 
خــودرو هم افزایش می یابد، به عنوان مثال  خودروی پژو پارس 
در بازار در کارخانه ۹۰ میلیون  تومان به فروش می رســد، در 

حالی که این خودرو در  بازار بالای ۳۰۰ میلیون تومان است . 

نعمت بخش تبیین کرد: ایران خودرو اسفند سال گذشته  مجوز 
فروش ۱۱ هزار خودرو را گرفت و برای  دریافت این خودروها ۵ 
میلیون متقاضی وجود داشت،  یعنی در ازای هر یک هزار نفر دو 
نفر شــانس برنده  شدن دارند، به عبارتی دولت و وزارت صمت 
در  تعامل با خودروســازان قیمت هــا را از بازار به کف  کارخانه 

آورده اند . 
وی تأکیــد کرد: با اختــلاف قیمت بــازار و کارخانه  پول های 
ســرگردان )۴۶۰۰ همت( و وجود نقدینگــی در  جامعه برای 
خریــد این ۱۱ هزار خودرو هجوم می آورند  و شــرایط میدانی 
موجــود موجــب شــده ۸۰ درصــد تقاضاهــا  کاذب و برای 

سرمایه گذاری باشد . 
دبیر انجمن خودروســازان کشور در ادامه توضیح داد:  بنابراین 
تنها راه کاهش قیمت خودرو آن اســت که دولت  این کالا را از 
دونرخی بودن خارج کند، چراکه کالای  دو نرخی منشــأ فساد 
و رانــت خواهد بود و درصورتی  که قیمت خودروها با تک نرخ 

مصوب شود همه چیز  شفاف خواهد بود . 
نعمت بخش مطــرح کرد: در دهه ۷۰ مشــکل افزایش  قیمت 
خودرو را داشــتیم، به طوری که اختلاف قیمت  بازار و کارخانه 
بیشتر شد و شورای اقتصاد مصوب  کرد که خودروها در حاشیه 
بازار به فروش برود و  اکنون نیز با پیش فروش شــدن خودروها 
بســیاری از  سرمایه گذاران هجوم می آورند و این زمینه رانت را 

 مهیا می کند . 
وی متذکر شــد: تجربه نشــان می دهد که بایــد خودروها  در 
حاشــیه بازار به فروش برسند، در اینصورت رانت  و فساد جایی 
در بازار نخواهد داشت و ۸۰ درصد  تقاضای کاذب کنار می رود 
و به عنوان مثال اگر  خودرو در بازار ۴۰ میلیون تومان به فروش 

می رسد   ۳۸ میلیون به فروش برود . 
دبیر انجمن خودروسازان کشور تصریح کرد: بنابراین  در صورت 
کاهــش تقاضا قیمت خودرو نیز به همان  نســبت کاهش پیدا 

می کند . 
نعمت بخش درباره اینکه آیاد واردات خودرو بر کاهش  قیمت ها 
تأثیر مثبت می گذارد؟ چنین پاســخ داد: فکر  نمی کنم. اصولًا 
خودروهای وارداتی رقیبت  خودروســازان داخلی نیســتند و 
واردکنندگان هــم مجبورند  خودروهای گرانقیمت خریداری و 

وارد کنند . 
وی تشــریح کرد: با آزادســازی واردات خودرو قطعاً  خودروی 
ارزانقیمت در بازار پیدا نمی شــود و  واردکنندگان خودروهای 
گرانقیمت رقیب خودروســازان  داخلــی نخواهند بود و این در 

کاهش قیمت ها تأثیر  نمی گذارد . 

بیشاز۱۸هزارتُنکشمش
ازملایرصادرشد

بلوای ۴۶۰۰ همت در بازار خودرو  

رشد۶برابریقیمتگندموآردصنایع
خبرکوتاه

خبر

سازمان ثبت اسناد و املاک کشور
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان اردبیل

 آگهی فقدان سند مالكيت
نظر به اينکه خانم ملک ناز شکرزاده اجیرلو برابر درخواست وارده بشماره۱۴۰۰۶۲۶۵۱۵۵۰۰۰۰۲۶۱ مورخ 
۱۸/۱۰/۱۴۰۰ اعلام داشته که سند مالکیت شش دانگ عرصه و اعیان يکباب خانه به پلاک ۵۴۲۲ فرعی  از 
۱۱۲ اصلی مفروز و مجزی شده از ۲۳۴۹فرعی از ۱۱۲ اصلی واقع در بخش ۲۱ اردبیل که در دفتر ۱۰ صفحه 
۳۴۱ ذيل ثبت ۱۹۹۰ بشماره چاپی ۱۲۷۲۷۳ بنام آقای سلیمان سپه ثبت صادر و تسلیم گرديده است و 
سپس برابر سند شماره ۵۱۶۲ مورخ ۲۳/۱۱/۱۳۸۵ تنظیمی دفتر خانه ۴۴ پارس آباد بنام خانم ملک ناز 
شکر زاده اجیرلو به کد ملی ۵۰۴۸۹۲۷۸۹۳ انتقال قطعی گرديده است بعلت سهل انگاری مفقود گرديده و 
پس از جستجوی کامل پیدا نشده و تقاضای سند المثنی نموده است لذا مراتب طبق بخشنامه به شناسه يکتا 
۱۴۰۰۶۲۶۵۱۵۵۰۰۰۰۲۶۱ و  به دفاتر اسناد رسمی سراسر کشور ابلاغ سپس در اجرای تبصره يک ماده ۱۲۰  
اصلاحی قانون ثبت موضوع يکبار در روزنامه آگهی گرديده که هرکس ادعائی بوجود سند مالکیت يا سند معامله 
بنام خود داشته باشند، ظرف مدت ۱۰ روز پس از تاريخ انتشار اين آگهی دلايل قانونی و يا اصل سند مالکیت را 
با اخذ رسید تسلیم اين اداره نمايند بديهی است پس از انقضای مدت مقرره طی تشريفات قانونی سند مالکیت 

المثنی صادر و تسلیم خواهد شد و اسناد اولیه از درج اعتبار ساقط خواهد شد.
حسین امامی-رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان پارس آباد
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سقوط تولید پالایشگاهی چین به 
پایین ترین رکورد ۵  ماهه

درپــی افزايش قیمــت نفت، کاهش حاشــیه ســود پالايش و 
 قرنطینه های کرونايی، چین در مارس نســبت به مدت  مشــابه 
سال گذشــته دو درصد نفت کمتری پالايش کرد و  تولیدش به 
پايین ترين میــزان از اکتبر نزول کرد . ديتای اداره ملی آمار چین 
نشــان داد حجم پالايش نفت،  ماه میلادی گذشــته به ۵۸.۵۹ 
میلیون تن معادل ۱۳.۸  میلیون بشــکه در روز رســید. در حالی 
که میزان تولید  اين کشــور در مارس سال ۲۰۲۱ حدود ۱۴.۰۸ 
میلیون  بشــکه در روز و در فاصله ژانويه تا فوريه امسال   ۱۳.۹۸ 
میلیون بشکه در روز بود . قیمت جهانی نفت در پی حمله نظامی 
روســیه به  اوکراين و نگرانی ها نســبت به کمبــود عرضه، اوايل 
 مــارس به حدود ۱۴۰ دلار در هر بشــکه صعود کــرده  بود. اين 
افزايش قیمت، حاشــیه پالايش را ضعیف کرد . تولید چین در سه 
ماهه نخست سال میلادی جاری در  مقايسه با مدت مشابه سال 
گذشته ۱.۵ درصد کاهش  يافت و به  ۱۷۱.۴۴ میلیون تن معادل 
۱۳.۹۱ میلیون  بشکه در روز رسید . تحلیلگران می گويند حاشیه 
ســود پالايشگاههای چینی از   ۲۰۰۰ يوان )۳۱۴ دلار( در هر تن 
در فوريه، به  نزديک صفر در مارس رســید . آمار شــرکت مشاوره 
"سوبلايم" نشان داد پالايشگاه های  خصوصی چین در پايان مارس، 
با ۵۲.۱۵ درصد  ظرفیت فعالیت کردند در حالی که ابتدای همین 
ماه با  ظرفیت ۶۰.۹۳ کار می کردند. نرخ فعالیت در  پالايشگاه های 
دولتی هم کاهش داشت و حدود ۴۶۰  هزار بشکه در روز ظرفیت 
برای کارهای تعمیراتی از  خط تولید خارج شد. تولید کمتر نفت 
در پی اعمال  قرنطینه های گســترده در شهرهای چین از جمله 
 شانگهای برای جلوگیری از شیوع موج جديد ويروس  کرونا، روی 
داد . با کاهش مصرف ســوخت تحت تاثیر قرنطینه های  کرونايی، 
پالايشگاه های چینی تولیدشان را در آوريل هم  پايین تر خواهند 
برد و اين کاهش معادل شــش درصد از  میانگین تولید در سال 
۲۰۲۱ خواهد بود . در اين بین، آمار رســمی نشان داد تولید نفت 
خام چین  در مارس بر مبنای ســالانه ۳.۹ درصد رشد کرد و به 
  ۱۷.۷۱ میلیون تن رســید که چشمگیرترين رشد از سال   ۲۰۱۶ 
بود. تولید در ســه ماهه نخســت در مقايسه با مدت  مشابه سال 
میلادی گذشته ۴.۴ درصد رشــد کرد . بر اساس گزارش رويترز، 
تولید گاز طبیعی در مارس  بر مبنای سالانه ۶.۳ درصد رشد کرد 
و به رکورد   ۱۹.۷ میلیارد متر مکعب رسید. میزان تولید از ابتدای 

 سال میلادی جاری تاکنون ۶.۶ درصد افزايش داشته  است. 

تشکیل قرارگاه
 برای عبور از پیک بار شبکه برق  

شرکت مديريت شبکه برق ايران قرارگاه عملیاتی گذر  از پیک بار تابستان 
۱۴۰۱ را به فرماندهی »علی اکبر  محرابیان« وزير نیرو تشکیل داد . 

قرارگاه عملیاتی گذراز پیک بار تابستان برای مديريت  تولید و مصرف برق 
در تابستان سال ۱۴۰۱ تشکیل  شده است . 

اين مرکز با نرم افزارها و امکانات به روز تجهیز شده  تا با در اختیار داشتن 
اطلاعات کامل پايش شــبکه  سراســری برق، به مديريت همزمان تولید و 

مصرف در  سال ۱۴۰۱ بپردازد . 
ايــن قرارگاه متشــکل از مديران و کارشناســان متخصص  در بخش های 
مختلف صنعت برق است که در شاخه  های مختلف با تبادل دانش و تجربه 

در گذر موفق از  دوران اوج بار در سال ۱۴۰۱ همکاری خواهند داشت . 
در جلســه آغاز به کار اين قرارگاه، وزير نیرو، معــاون  وزير در امور برق و 
انرژی، مديرعامل شــرکت  توانیر، مدير عامل شــرکت مديريت شبکه برق 

ايران و  ديگر مديران صنعت برق کشور حضور يافتند . 
پیش از اين محرابیان درباره آمادگی وزارت نیرو برای  تابستان، خاطرنشان 
کرد: احداث ۶ هزار مگاوات  نیروگاه تا پیش از تابســتان امسال پیش بینی 
شده اســت.  البته اگر نیروگاهی به موقع وارد مدار نشد، نیروگاه  جايگزين 

در نظر گرفته شده و از اين بابت نگرانی  نداريم . 
وزير نیرو گفت: با برنامه ريزی های دقیقی که برای  مديريت مصرف شده و 
استفاده از ظرفیت هايی که  امکان کاهش مصرف را در بخش خانگی به ويژه 
 مشــترکان پرمصرف می دهد، امیدواريم با همکاری مفید  بخش خانگی و 

صنعتی بتوانیم با کمترين مشکلات برق  را برای تابستان مديريت کنیم. 

سخنگویصنعتبرقاعلامکرد

تراز منفی صنعت برق 
به ۱۰۰۰۰ مگاوات رسید

سخنگوی صنعت برق گفت: تراز منفی تولید و مصرف  امسال با تلاش های 
صورت گرفته به ۱۰ هزار و ۵۰۰  مگاوات کاهش يافته اســت، اما همچنان 

تا رسیدن به  نقطه مطلوب فاصله داريم . 
مصطفی رجبی مشــهدی با بیان اينکه بر اساس  برآوردهای صورت گرفته، 
نیاز مصرف برق در  تابستان امســال به ۷۰ هزار مگاوات خواهد رسید که 
 اين میزان نسبت به پیک ســال گذشته ۴.۴۶ درصد رشد  نشان می دهد، 
اظهــار کرد: ۱۰۰ برنامه عملیاتی برای  جبران ناترازی تولید و مصرف برق 
تدوين شــده که اين  برنامه ها در چهار محور شامل برنامه ريزی و اقدامات 
 تامین بــرق، مديريت مصرف و تقاضا، آمادگی شــبکه  سراســری برق و 

برنامه ريزی و مديريت، تدوين و ابلاغ  شده است . 
وی با بیان اينکه برای مديريت مصرف برنامه هايی  لحاظ شده که می توان 
بــه مديريت برق صنايع با  همکاری وزارت صمت، تعديل روشــنايی معابر 
و  جمــع آوری رمز ارزها، کاهش ۵۰ درصدی مصــرف  برق ادارات و نصب 
کنتورهای هوشمند، مديريت  چاه های کشاورزی، استفاده از مولدهای برق 

صنايع و  اقدامات فرهنگی و اطلاع رسانی اشاره کرد . 
ســخنگوی صنعت برق با بیان اينکه تاکنون با بیش از   ۴۷۸ هزار مشترک 
ديماندی صنعتــی به منظور  همکاری در برنامه هــای پیک بار تفاهم نامه 
منعقد شــده  اســت، گفت:علی رغم اقدامات انجام شــده برای ايجاد تراز 

 نیازمند واردات هستیم . 
وی ادامه داد: برای اين منظور قراردادهايی با  کشــورهای ترکمنســتان و 
ارمنســتان منعقد شده و بزودی  از کشــور آذربايجان هم واردات خواهیم 
داشت که در  مجموع می توان حدود ۵۰۰ تا ۶۰۰ مگاوات برق وارد  کنیم . 

ســخنگوی صنعت برق بــا بیان اينکه حــدود ۶۰۰۰  مــگاوات مجموع 
نیروگاه های جديد و يا ارتقای ظرفیت  تولید نیروگاه های قديمی اســت که 
می توانند با به روز  شــدن و نصب تجهیزات، تولید بیشتری داشته باشند؛ 
اما  همچنان ناترازی برق وجــود دارد، گفت: علاوه  بر اين  برنامه ريزی های 
ديگری نیز برای استفاده از  نیروگاه های برق آبی انجام شده و با وجود اينکه 
۱۰  درصد از ظرفیت اين نیروگاه ها به دلیل خشکسالی  بی سابقه نسبت به 
سال گذشته کاهش يافته است،  همچنان از اين نیروگاه ها برای تامین برق 

کمک  خواهیم گرفت . 

نفت�و�انرژی

قیمت نفت در معاملات روز گذشته تحت 
تاثیر رشد  نگرانی ها نسبت به کمبود عرضه 
جهانی با عمیق شــدن  بحــران اوکراين، 

افزايش يافت . 
بهای معامــلات نفت برنت يک دلار و ۵۰ 
سنت معادل   ۱.۳ درصد افزايش يافت و به 
۱۱۳ دلار و ۲۰ سنت  در هر بشکه رسید. 
بهای معاملات وســت تگزاس  اينترمديت 
آمريکا با ۹۸ ســنت معــادل ۰.۹ درصد 
 افزايش، به ۱۰۷ دلار و ۹۳ ســنت در هر 
بشکه رسید . در آستانه تعطیلات عید پاک 
آخر هفته گذشته، هر دو  قرارداد پنج شنبه 
گذشــته تحت تاثیر چشــم انداز احتمال 
 اقدام اتحاديه اروپا  برای ممنوعیت واردات 
نفت  روسیه، بیش از ۲.۵ درصد رشد کرده 
بودند . دولتهای اتحاديه اروپا هفته گذشته 
اعــلام کردند کمیســیون  اروپــا در حال 
طراحی پیشنهادهايی برای ممنوعیت نفت 
 روسیه اســت اما ديپلمات ها اظهار کردند 
که آلمان از  تحريم فوری حمايت نمی کند . 

ايــن اظهــارات پیش از افزايــش تنش ها 
در تعطیــلات آخر  هفتــه در اوکراين بود. 
ســربازان اوکراينی روز يکشــنبه  با وجود 
اولتیماتوم روســیه برای زمین گذاشــتن 
ســلاح در  بندر ماريوپول، مقاومت کردند. 
مســکو اعلام کرد  نیروهای روسیه تقريبا 
محاصره اين شهر را کامل  کرده اند و هیچ 

نشانی از آتش بس ديده نمی شود . 
آژانــس بین المللی انــرژی  )IEA(  هفته 
گذشته هشــدار داد  حدود ســه میلیون 
بشــکه در روز نفت روسیه ممکن است  از 
ماه مه به بعد به دلیل تحريمها يا بايکوت 

از سوی  خريداران، از بازار حذف شود . 
طبق گزارش خبرگزاری اينترفکس، تولید 
نفت روســیه  در آوريــل همچنان کاهش 
داشت و ۷.۵ درصد در نیمه  اول ماه نسبت 

به مارس کاهش يافت . 
ارشد شرکت  تحلیلگر  کازوهیکو ســايتو، 
فوجیتومی  ســکیوريتیز در اين باره گفت: 
بازار نفــت احتمالا هفته  جــاری با توجه 

به افزايش محدود عرضــه تولیدکنندگان 
 بــزرگ، روند افزايشــی خواهد داشــت. 
افزايش قیمت نفت  کوره آمريکا هم عامل 
صعود اخیر قیمتها بوده اســت  زيرا انتظار 
می رود بــا افزايش تقاضــای صادرات به 
 اروپا، کمبود عرضه در بــازار نفت آمريکا 

تشديد شود . 
اوپــک و متحدانــش تاکنــون در برابــر 
فشــارهای دولتهای  غربی بــرای افزايش 
بیشــتر تولید مقاومــت کرده اند.  گزارش 
هفته گذشــته اوپک نشان داد تولید نفت 
اين گروه  در مارس تنها ۵۷ هزار بشکه در 
روز افزايــش پیدا  کرد و به ۲۸.۵۶ میلیون 
بشکه در روز رسید که ۲۵۳  هزار بشکه در 
روز پايین تر از ســهمیه افزايش تولید اين 

 گروه تحت توافق اوپک پلاس بود . 
عامــل ديگــری کــه از افزايــش قیمتها 
پشتیبانی کرد، توقف  تولید نفت در میدان 
نفتی الفیل لیبی در روز يکشــنبه  بود. دو 
منبع آگاه در بندر نفتــی زيتونیه گفتند 

صادرات  پس از اشــغال پايانه ها توســط 
معترضانی که خواســتار  استعفای نخست 

وزير اين کشور بودند، معلق شد . 
کارشناســان  رويترز،  گزارش  اســاس  بر 

می گوينــد  پیش بینی تولید نفت آمريکا با 
وجود محدوديتهــای نیروی  کار و زنجیره 
تامین تحــت تاثیر قیمتهای بالاتر، به رقم 

 بالاتری بازبینی شده اند. 

   CNGرئیس هیات مديريه انجمن صنفی   
 گفــت:  جايگاه هــای  CNG  اکنــون با 50 
درصد ظرفیــت  کارمی کنند و اين در حالی 
است که ظرفیت جايگاه های  CNG   کشور 
بیش از 40 میلیون متر مکعب در روز  است. 

اردشــیر دادرس در نشست خبری در جمع 
خبرنگاران با  بیان اينکه ما امروز حدود  4.5 
میلیون خودروی  دوگانه سوز داريم که برای 
اين تعداد خودرو 2500  جايگاه  CNG  در 
کشور فعال اســت، اظهار داشت: با  توجه به 
ضريب نفوذ گاز در شــهرها 98 درصد و در 
 روســتاها 90 درصد است که می توان از اين 
ظرفیت  برای توســعه صنعت  CNG  و ارتقا 

آن کمک گرفت . 
وی بــا تاکید بر اينکه تنها 4.5 درصد از گاز 
تولیدی  کشور در صنعت  CNG  به مصرف 
می رســد و اين در  حالی اســت که بايد به 
10 درصد می رســیديم، افزود:  روزانه حدود 
25 میلیون متر مکعب گاز در صنعت  ســی.

ان.جی توزيع می شود که معادل 4 درصد از 
گاز  تولیدی کشور است. 

   CNGرئیس هیات مديريه انجمن صنفی
 گفــت:  جايگاه هــای  CNG  اکنــون با 50 
درصد ظرفیــت  کارمی کنند و اين در حالی 
است که ظرفیت جايگاه های  CNG   کشور 
بیش از 40 میلیون متر مکعب در روز  است  . 

وی با بیان اينکه در 2 دهه گذشــته 6500 
میلیــارد تومــان  ســرمايه گذاری دولتی و 
خصوصی در  CNG  انجام شده  است ، گفت: 
ايران يکــی از بزرگترين ناوگان  خودروهای 
گازســوز دنیــا را در اختیــار دارد، حدود 
 يک پنجم خودروهای کشور دوگانه سوز است 
و تا ســال   1410 تعداد خودروهای گازسوز 
بايد به بیش از   10میلیــون خودرو و تعداد 

جايگاه ها بالای 5 هزار عدد  برسد . 
دادرس بــا اشــاره به چالش هــای صنعت  
  CNGو احتمال  ورشکستگی اين صنعت، 
تاکیــد کرد: اگر اقدامــی در  جهت حمايت 
از اين صنعت صــورت نگیرد تا 6 ماه  آينده 
اغلب جايگاه هــای  CNG  تعطیل خواهند 
شد.وی بیان  داشت: مصرف 25 میلیون متر 
مکعب  CNG  معادل  مصــرف 25 میلیون 
   CNGلیتر بنزين در کشور است، اگر  توزيع
 متوقف شــود بايد معادل اين میزان بنزين 

 در جامعه توزيع شــود و با توجه به افزايش 
مصرف و  رســیدن تولید و مصرف بنزين به 
يکديگر، 25 میلیون  لیتــر بنزين بايد وارد 
شود. اکنون قیمت هر لیتر بنزين  بالای 90 
ســنت اســت و اگر 365روز سال را در نظر 
   CNGبگیريم رقــم واردات بنزين با حذف 
 از سبد  ســوخت کشــور معادل 8 میلیارد 
دلار در ســال خواهد  بــود. در حالی که اگر 
تنها 10درصد از اين میزان برای  حمايت از 
صنعت  CNG  در نظر گرفته شــود، علاوه 
بــر  جلوگیــری از واردات بنزيــن می توان 
ســهم  CNG  را از   25 میلیون متر مکعب 
در روز بــه 40 میلیون متــر  مکعب افزايش 
داد. همچنین با توجه بــه اينکه جابه جايی 
  100میلیون لیتر بنزين در کشــور حدود 4 
میلیون لیتر  گازوئیل نیاز دارد، در اين بخش 

نیز صرفه جويی اتفاق  خواهد افتاد . 
   CNGرئیس هیات مديريه انجمن صنفی
 با بیان اينکه  توســعه اين صنعت در کشور 
نیاز به احیا و زنجیــره  ارزش اين صنعت را 
دارد، گفت: در اين زمینه بايد  خودروسازان، 
کمپرسورســازان،  تبديــل،  کارگاه هــای 
 سازندگان کیت، ســازندگان مخزن، احداث 
نگهداشــت  بهره برداران،  کنندگان  جايگاه، 
فنــی  و  معاينــه  بازرســی  تعمیــرات،  و 
آزمايشــگاه های تخصصی و خدمات پس از 

 فروش مورد توجه قرار گیرد . 

وی با اشاره به اينکه برای ايجاد وحدت بین 
بخش های  مختلف ايــن صنعت بايد مرجع 
ملی صنعت  CNG  متشکل از بخش دولتی، 
خصوصی و تشکل های صنفی  تشکیل شود، 
ادامــه داد: همچنین قیمت  CNG  حداکثر 
 بــرای هر متر مکعــب بايد بــه میزان 40 
درصد قیمت  بنزين تعیین شــود تا جذابیت 
اقتصادی خود را برای  مشتريان حفظ کند.

همچنین ايجاد صندوق حمايت و  ســپرده 
بازسازی صنعت  CNG  راهکار ديگری است 

که  به توسعه اين صنعت منجر خواهد شد . 
دادرس هماهنگی با وزارت کشور و سازمان 
برای  دهیاری های کشــور  و   شــهرداری ها 
اصلاح و  ســاماندهی قــرارداد بهره برداری 
هدفمند و قانونمند کردن  برگزاری مناقصات 
و مزايده های جايگاه های سوخت را  از ديگر 
راهکارهای حمايت از صنعتCNG  دانست 
و  گفــت: همچنین، اصــلاح و حذف عوامل 
بازدارنده  اقتصادی کــه اصلاح کارمزدهای 
نامناسب و ناکافی از  جمله آنها است و ايجاد 
4 نوع کارمزد شــامل کارمزد  پايه، کارمزد 
ضوابط فنــی، کارمزد تجهیز کمپرســور و 
 کارمــزد درجه بندی متناســب با نرخ تورم 
ســالیانه و به  عنوان حق العمــل نیز در اين 

زمینه راهگشا خواهد بود . 
   CNGرئیس هیات مديريه انجمن صنفی
 تاکید کرد: سال   97 شورای گفتگوی دولت 

و بخش خصوصی افزايــش  کارمزد ضوابط 
فنــی را از 20 تومان بــه 31 تومان  مصوب 
کردند و مقرر شــد سالانه 25 درصد به اين 
 کارمزد افزوده شــود با ايــن حال همچنان 
همــان کارمــزد  ضوابط فنــی 20تومان به 
جايــگاه های ســوخت پرداخت  می شــود 
و ايــن در حالی اســت که ايــن کارمزد در 
ســال   1400 بايد 60 تومان و امســال نیز 
75 تومان پرداخت  می شــد کــه اين اقدام 
انجام نشده است.همچنین بر اساس  مصوبه 
شورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی در 
 خصوص پرداخت ســال 94 و 95  جايگاه ها 
از ايــن  محل 640 میلیــارد تومان از دولت 

قبل طلبکار هستند . 
وی بــا تاکیــد بــر تعیین تکلیــف مصوبه 
هوشمندسازی و  اصلاح اجرا کمی و کیفی با 
تخصیص سهمیه   70درصدی برای جايگاها، 
   CNGگفت: با وجــود آنکه افزايش  قیمت
 برای اجرای طرح هوشمندسازی انجام شده 
 و اين پول از مشــتريان دريافت شده است 
اما هنوز  اقدامی صورت نگرفته و دولت قبل 
پرداختی در اين  زمینه به جايگاهداران انجام 

نداد . 
وی افزود: در مجموع دولت گذشــته بايت 
طرح  هوشمندســازی، بدهی سال 94 و 95 
و همچنین مابه  التفاوت کارمزد فنی مصوبه 
شــرای گفتگوی دولــت و  بخش خصوصی، 

2600 میلیارد تومان به جايگاهداران  بدهکار 
است که بايد در قبوض سال 1401 محاسبه 
 شود در غیر اين صورت جايگاهداران شکايت 

خود را  به ديوان عدالت اداری می برند . 
دادرس با اشــاره به اصلاح مصوبه شــورای 
اقتصــاد در  مــورد قیمت شــهرداری های 
کلانشهرها برای احداث  جايگاه های سوخت 
گفت: اين تغییر محاســبه قیمت باعث  شده 
تا شــهرداری ها در طرح های تفصیلی خود 
هیچ  زمینی را برای احداث جايگاه ســخت 
اختصاص ندهند  که ايــن موضوع در آينده 
با توجه بــه افزايش خودروها،  مشکل ســاز 

خواهد شد . 
وی با تاکید بر لزوم تغییر نظام کارمزدی به 
 حق العمل کاری در بودجه سال 1401 گفت: 
محاســبات  افزايش يا کاهش حق العمل نیز 
بايد در بازه زمانی 3  ماهه توســط کارگروه 
قیمت گذاری بر اســاس تعرفه های  شــناور 
ماننــد تعرفه بــرق، بیمه، حقوق پرســنل 
انجام شــود.  همچنین بايد مصوبه شــورای 
اقتصاد بــرای تبديل رايــگان   1.5 میلیون 

خودروتعیین تکلیف شود . 
وی بر لــزوم تغییــر در روش برندســازی 
جايگاه های  سوخت تاکید کرد و گفت: تهیه 
و تدوين آيین نامــه  واگذاری 700جايگاه به 
بخش خصوصی طبق مصوبه  ســال 1400 
و بلاتکلیفی آن نیز بايد انجام شــود.دادرس 
 به عقد قــرارداد با شــرکت گازو تخصیص 
اعتباری  فروش ماهیانه همانند صنايع عمده 
و پرمصــرف برای  جايگاه های ســی.ان.جی 
تاکید کــرد و افزود: ارائــه  معافیت مالیاتی 
و بیمه تامین اجتماعی همانند کشــورهای 
 تولیــد کننده نفت و گاز بــرای جايگاه های 
ســوخت و  خدمات رســانی توزيع سوخت 
در توســعه صنعت  CNG   راهگشــا خواهد 
بود.وی با اشــاره به اينکه در سال   1400در 
مجموع 52 روز قطعی برق و گاز در جايگاه 
 های  CNG  اتفاق افتــاد، ادامه داد: با اين 
حال و با وجود  قانون بهبود فضای کســب و 
کار و ماده 25اين قانون،  اما هیچ خسارتی به 

جايگاه های  CNG  پرداخت نشد. 

رابطه معکوس مصرف سی ان جی و واردات احتمالی  بنزین   خبر
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۱۱-دلیر-گوسفندجنگی،حرکتیدرفوتبال

۱2-مصیبت-هرطبقهساختمان،طبقهعمارت

عمودي :

- بــار لنگــه کاغــذ، خمیدگــی فاصلــه، حــرف - ۱ 
شناسنامه

2-کشوریدرقارهسیاه-زنبیل
3-بازگشت-پایتختتایوان

۴-یکــیازدوجنــس،مذکر،جنسبهظاهرقوی-
یخ-بانگنزدیک،بانگچوپان،ضمیرعربی

5-جانشــین،قائــممقام،ســتوانقدیــم-هزارو
صدویازده-زیرپامانده

6-عنکبوتسمی،حشرهایبازهرخطرناك
7-موجدریا

8-حرفندا،یلدا-پاولدرهم-نظیر
9-حرفتعجب،تعجبزنانه،گشوده-پاربرعکس

-نفسخسته
۱۰-سردی-پنبهزدهشدهکهآنراباریكبپیچند

۱۱-سبزیپیچیده-ازپادشاهانماد
صــورت، عضــو - دمنــه و کلیلــه کتــاب گاو - ۱2 
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 جدول شماره 23۰

مفقودی
   سندکمپانی و شناسنامه مالکیت و کلیه اسناد و مدارک 
کامیونت نیســان مدل 1369 به رنگ نخودی به شــماره 
پلاک 882 س 56 ایران 72 به شــماره موتور 188563 
به شــماره شاســی 055617  متعلق به ابوطالب قربانی 
مازوکله پشته فرزند خانعلی مفقود وازدرجه اعتبار ساقط 

می باشد.

مفقودی

سندکمپانی و شناسنامه مالکیت سواری پراید جی تی ایکس 
به رنگ ســفید شــیری مدل 1385 به شماره پلاک 183 ج 
77-ایران56 به شماره موتور 01378462 به شماره شاسی 
S1412284728173 متعلــق به منور قنبری لاشــیدان 

فرزند علی گل مفقود وازدرجه اعتبار ساقط می باشد.

ونوشت آگهی حصر وراثت
خانم بیان قریشــی دارای شناســنامه شــماره 661 شــرح دادخواســت به کلاســه 
140100075 ش 5 ح از این دادگاه درخواســت گو اهی حصر وراثت نمود ه و چنین 
توضیح داده که شــادروان سید عبداله قریشی به شناسنامه 4 سردشت در تاریخ 23 
/ 9/ 1400 در اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه آن مرحوم منحصر اســت 

به : دو پسر، پنج دختر
1- ســید ویس قریشی فرزند ســید عبداله دارای شناسنامه شماره 27 پسرمتوفی 
2- سید قرنی قریشی فرزند ســید عبداله دارای شناسنامه شماره 10 پسرمتوفی . 
3 – معصومه قریشی فرزند ســید عبداله دارای شناسنامه شماره 199 دختر متوفی 
.4- زلیخا قریشــی فرزند سید عبداله دارای شناســنامه شماره 1525 دختر متوفی 
5- ســنبل قریشی فرزند سید عبداله دارای شناســنامه شماره 1380 دختر متوفی 
6- مهری قریشی فرزند ســید عبداله دارای شناسنامه شماره 21827 دختر متوفی 

7- بیان قریشی فرزند سید عبداله دارای شناسنامه شماره 661 دختر متوفی
اینک با انجام تشــریفات مقدماتی درخواســت مزبور در یک نوبــت آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیت نامه نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف 

یک ماه به دادگاه تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
ایوبی – رئيس شعبه پنجم شورای حل اختلاف مهاباد

رونوشت آگهی حصر وراثت
خانم نســرین ســلطانپوردارای شناسنامه شــماره 244 شــرح دادخواست به کلاسه 
140100079 ش 5 ح از این دادگاه درخواســت گو اهی حصر وراثت نمود ه و چنین 
توضیح داده که شادروان آمین حصار به شناسنامه 131 مهاباد در تاریخ 1 / 1/ 1401 
در اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه آن مرحوم منحصر است به : سه پسر، 

سه دختر
1- محمد امین سلطانپور فرزند آمین و رحمن دارای شناسنامه شماره 647 پسرمتوفی 
2-رحیم ســلطانپور فرزند آمین و رحمن دارای شناســنامه شماره 116 پسرمتوفی . 
3 – کاوه ســلطانپور فرزند آمین و رحمن دارای شناســنامه شماره 353 پسر متوفی 
.4- نسرین سلطانپور فرزند آمین و رحمن دارای شناسنامه شماره 244 دختر متوفی 
5- مریم ســلطانپور فرزند آمین و رحمن دارای شناســنامه شماره 396 دختر متوفی 

6-شهین سلطانپور فرزند آمین و رحمن دارای شناسنامه شماره 272 دختر متوفی
اینک با انجام تشــریفات مقدماتی درخواســت مزبور در یک نوبــت آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیت نامه نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف 

یک ماه به دادگاه تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
ایوبی – رئيس شعبه پنجم شورای حل اختلاف مهاباد

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابــر رای شــماره 140060313010003158 هیات اول موضــوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
بوکان،تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی عمر مختاری فر فرزند محمد شــماره شناسنامه 
416 صادره از سقز در ششدانگ یکباب خانه به مساحت 110.31 متر مربع مفروز و مجزی 
شــده از پلاک 131 اصلی واقع در بخش 17 شهرســتان بوکان میدان معلم خیابان شــورا 
روبه روی ســنگ فروشی ســراج خریداری از آقای رحیم حسین زاده احدی از وراث مرحوم 
قادر حســین زاده احدی از زارعان صاحب نســق در پلاک مذگور محرز گردیده که برای آن 
پلاک 4761 فرعی از 131 اصلی تعیین و اختصاص یافته اســت. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
ســند مالکیت اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم دارند. بدیهی است در صورت انقضای 

مهلت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401.01.30 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401.02.14

خالد خانه بيگی- رئيس ثبت اسناد و املاک
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خبر خبر 

کرمانشــاه – فریــده محمــدی ، خبرنگار 
یادگارامــروز -مدیر کل فنــی و حرفه ای 
استان کرمانشــاه گفت: در راستای تحقق 
شعار ســال جاری برنامه ریزی ها و تعامل 
با سایر دســتگاه های ذیربط صورت گرفته 

است.
یاور محمــدی اظهار کرد: ســال ١۴٠١ را 
در حالی شــروع کردیم که با فرمایش مقام 
معظم رهبری ســال تولیــد، دانش بنیان و 
اشــتغال آفرین نامگذاری شــد این سال با 
توجه به اهمیت اقتصــاد در جامعه و نقش 
آن در حل مشکلات اجتماعی و فرهنگی، یا 
این عنوان مطرح شــد و طبعا بحث اشتغال 
و کاهش بیکاری هم به عنوان دغدغه های 

رهبری است.
وی افزود: اســتان کرمانشــاه بــا توجه به 
جمعیــت جوانی کــه دارد با مشــکلات و 
تنگناهای زیادی در حوزه اشــتغال رو به رو 
اســت و طبیعتا کاهش این مقوله در حوزه 
بیکاری و افزایش ســطح اشــتغال یکی از 
اهــداف جدی و اولویت هــای اصلی برنامه 
های مسئولین ارشــد استان است در بحث 

مهارت آموزی که رکن اساسی و شاخص در 
این راستا است، توجه به این مقوله به عنوان 
یک بحث تاثیرگذار مورد توجه ما به عنوان 
متولیان حوزه مهارت آموزی است، هر چند 
که مهارت آموزی یک حوزه متنوع اســت 
و دســتگاه های زیادی در این حوزه نقش 
آفرینی می کنند، امــا محوریت با آموزش 

فنی و حرفه ای است.
مدیر کل فنی وحرفه ای اســتان کرمانشاه 

با اشــاره به اینکه بحث اقتصاد دانش بنیان 
یک مقوله جدید اســت، یادآور شد: دانش 
بنیان امروز در حــوزه اقتصادی اثرات خود 
را گذاشته است و امروز باید کارکردهایی که 
کم بهره هستند کنار گذاشته و از روش های 
پربازده و اثر بخش با اســتفاده از تکنولوژی 
و دانش بهره ببریم، اســتان کرمانشاه یک 
اســتان پر ظرفیت در حــوزه های مختلف 
است طبیعتا روش های قدیمی ممکن است 

پاسخگوی نیاز جامعه نباشد و از طرف دیگر 
باید مهارت های آموزش داده شــده ویژگی 
برجسته را در حوزه دانش بنیان داشته باشد 
لذا کمیته ای در فنــی و حرفه ای با توجه 
به سیاســتی که در راســتای اقتصاد دانش 
بنیان و تولید اشــتغال آفرین طراحی شده، 
تشکیل شد، فنی حرفه ای هم بر اساس آن 
حوزه هایی که امکان زود بازده بودن را دارند 

برنامه هایی را در دستور کار قرار دادیم.
وی تاکید کرد: امســال آموزش های نفت و 
پتروشیمی و گاز را داریم، در حوزه فناوری 
اطلاعات کارگاه هایــی را به کار گرفتیم، با 
شــرکت هایی که در حوزه دانش بنیان زیر 
نظــر پارک علم و فنــاوری کار می کنند با 
تعدادی از آن ها وارد تعامل کاری شــدیم 
تا بتوانیم برنامه ریزی مناسب داشته باشیم 
و در حوزه اشــتغال آفرین هم با دســتگاه 
هایی که به نوعی متولی اشــتغال هستند 
وارد تعامل شدیم یک برنامه جدی و مبتنی 
بر واقعیت های علمی باید ایجاد شــود لذا 
کارگاه هــا آماده شــدند و بنــای این را با 

همکاری سایر دستگاه ها گذاشته ایم.

کنگره ملی شهدای روحانی در استان سمنان 
برگزار می شود

ســمنان-رضاییان،خبرنگاریادگارامروز- نماینده ولی فقیه در استان و 
امام جمعه سمنان بر ضرورت از ظرفیت حوزه های علمیه در برگزاری 

هرچه بهتر کنگره شهدای روحانیت استان تاکید کرد.
حجت الاســلام و المســلمین مرتضی مطیعی، در نشست هماهنگی 
برگــزاری کنگره شــهدای روحانی اظهــار کرد: انتظــار می رود که 
پیگیری های لازم برای دائمی شــدن دبیرخانه این کنگره در اســتان 
صورت گیرد صورت گیرد تا به منظور تاثیرگذاری بیشــتر در جامعه، 

دبیرخانه کنگره شهدای روحانیت در طول سال فعال باشد.
امام جمعه سمنان با اشاره به اهمیت این کنگره ملی ادامه داد: با توجه 
به تلاش دشــمن در انجام هجمه هــای گوناگون به وجهه روحانیت ، 
تاثیر برگزاری این چنین برنامه ها و همایش هایی بسیار حایز اهمیت 

است.
وی افزود:یکی از اهداف برگزاری این کنگره به شکل کشوری، تقویت 
جایگاه روحانیت اســت که ضرورت دارد به بهترین شــکل ممکن به 

انجام برسد.
اســتاندار سمنان نیز گفت:ما موظف هستیم تا در راستای قدردانی از 
نعمت های امنیت، عزت و اقتداری که بواســطه خون شهدا داریم، یاد 

و خاطره این عزیزان را گرامی بداریم
سید محمد رضا هاشمی، افزود: در مقطع حساس کنونی که روحانیت 
در جامعه مورد هجمه برخی افراد و گروه ها قرار گرفتند، بهترین زمان 
اســت تا نقش روحانیت در ۸ ســال دفاع مقدس برای مردم معرفی و 
تبیین شــود. وی ادامه داد: گرامیداشت یاد و خاطره شهدا بهترین راه 

معرفی نقش روحانیت در دوران دفاع مقدس است.
هاشــمی افزود: بهترین راه مبارزه با آســیب های اجتماعی دشمن، 

گرامیداشت یاد و خاطره شهداست.
اســتاندار ســمنان تاکید کرد: فضاســازی و اطلاع رسانی شهری در 
خصوص برگزاری کنگره شــهدای روحانیت توســط شهرداری های 

استان مورد توجه قرار گیرد.
وی بر لزوم توجه بیشــتر به خانواده شــهدا تاکید و خاطرنشان کرد: 
سرکشی از خانواده شهدا در دستور کار قرار دارد که انشالله به بهترین 

نحو ممکن و شایسته انجام و اطلاع رسانی خواهد شد.
استاندار سمنان در پایان گفت: اطلاعیه برگزاری گرامیداشت یادواره 
شــهدای روحانی به دو صورت کشــوری و اســتانی د اطلاع رسانی 

می شود.

  شهردار:

هفته فرهنگی اصفهان یک رخداد بزرگ 
شهری، ملی و بین المللی است

اصفهان -مریــم مومنی،خبرنگاریادگارامروز-قاســم زاده گفت: هفته 
فرهنگــی اصفهان با تبدیل شــدن به یک آیین به هویت شــهر گره 
میخورد. علی قاسم زاده گفت: هفته فرهنگی اصفهان با تبدیل شدن به 
یک آیین به هویت شهر گره میخورد و جزئی از اتفاقات شهر می شود.
او می گوید: در هفته فرهنگی اصفهان قرار اســت تعدادی از بزرگان و 
مفاخر شــهر را به نسل جدیدی که شاید خیلی با این گونه افراد آشنا 
نباشــند را بهتر معرفی کنیم. به گفته شهردار اصفهان، علت برگزاری 
نشست خبری در مدرسه علمیه امام صادق )ع( به این خاطر است که 
این مکانی بســیار مهم و با هویت است و این می تواند بیانگر رویکرد 

شهرداری در حفاظت و صیانت از شهر باشد.
قاســم زاده گفت: پوســتر هفته فرهنگی اصفهان نقاشی رئالی است 
از نمای مدرســه امام صادق )ع( که به عنوان پوســتر هفته فرهنگی 

اصفهان از آن رونمایی شد.

  مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان ایلام خبر داد

امداد رسانی هلال احمر  به ۱۲ خانوار 
عشایر آسیب دیده در گلال شهدا

 مدیر عامل جمعیت هلال احمر ایلام گفت: هلال احمر به ۱۲ خانوار 
آسیب دیده عشایر شهرستان ایوان مستقر در گلال شهدا امداد رسانی 
کرد. به گفته  علی اصغر علی اکبری بر اثر بارش های شدید باران ۱۲ 
خانوار عشــایری در منطقه گلال شــهداء دچار حادثه سیل شدند و 

وسایل و امکانات زیستی آن ها از بین رفت.
او گفت: به دنبال وقوع حادثه مذکور و برابر گزارشات دریافتی و اعلام 
مســئولین شهرســتان ایوان، جمعیت هلال احمر شهرستان مذکور 
مامور پیگیری مشکل عشایر متاثر از سیل شد و بنا بر وظایف سازمانی 
و اهداف بشر دوستانه این جمعیت و با هدف رفع مشکلات خانوار های 
آسیب دیده و با هماهنگی با فرمانداری شهرستان و اداره امور عشایری 
آن شهرستان بخشی از نیاز های ضروری آن ها شامل چادر، موکت، پتو 

وسایر اقلام ضروری موتفع گردید.

 افزایش مصرف بنزین فروردین ماه
 در خراسان رضوی

مشهد-میرشــکار،خبرنگاریادگارامروز-مدیر شــرکت ملــی پخــش 
فرآورده های نفتی منطقه خراسان رضوی گفت: مصرف بنزین فروردین 

ماه امسال نسبت به مدت مشابه پارسال ۲۳ درصد افزایش یافت.
علی اصغر اصغری گفت: فروردین ماه امسال ۱۵۰ میلیون و ۹۱۲ هزار 
لیتر بنزین در این منطقه به مصرف رسید که پارسال این میزان ۱۲۲ 

میلیون و ۲۹۹ هزار لیتر بود.
مدیر شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه خراســان رضوی 
گفت: با توجه به بازدید های دوره ای انجام شده توسط مسئولان منطقه 
و گروه های کارشناســی اعزامی و بررسی نحوه عملکرد سوخت رسانی 
جایگاه های عرضه ســوخت، همگی به خصــوص برای تعطیلات عید 
ســعید فطر از آمادگی کامل برخوردار هستند و خدمات جایگاه های 
عرضه سوخت به شــهروندان و مسافران بدون وقفه و شبانه روزی به 
طور مطلوب ادامه دارد. شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه 
خراســان رضوی، شهرســتان های مشــهد، چناران، کلات، بینالود، 
فیروزه، نیشابور، فریمان، قوچان، تربت جام، تایباد، درگز و سرخس را 
زیرپوشــش دارد و دیگر شهر های خراسان رضوی زیر پوشش خدمات 
۲ شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه تربت حیدریه و سبزوار 

هستند.

 ۴ هزار هکتار از مزارع کرمانشاه،زیر کشت 

گیاهان دارویی رفته است

 کرمانشاه – فریده محمدی،خبرنگاریادگارامروز-رئیس سازمان جهاد 
کشــاورزی استان کرمانشــاه گفت: استان کرمانشــاه یکی از مناطق 
مســتعد جهت توسعه کشــت گیاهان دارویی است؛ و در حال حاضر 

۴ هزار هکتار از مزارع استان زیر کشت گیاهان دارویی رفته است.
به گزارش روابط عمومی ســازمان جهاد کشــاورزی استان کرمانشاه، 
مهندس شهریار قاســمی با اعلام این خبر افزود: پس بینی می شود 
در ســال جاری از ۴ هزار هکتار از مزارع که زیر کشت گیاهان دارویی 

رفته، ۷ هزار و ۵۰۰ تن محصول تولید شود.
مهندس قاسمی عمده کشت گیاهان دارویی استان را محصول گشنیز 
اعلام کرد و افزود: زعفران، گل محمدی، آویشن، زیره، نعناع فلفلی و 
… دیگر گیاهان دارویی هســتند که هرساله توسط کشاورزان علاقه 

مند در استان کشت می شوند.
مهندس قاسمی بیشترین سطح زیر کشت گیاهان دارویی را مربوط به 
شهرستان های کرمانشاه، هرسین، صحنه، کنگاور و سنقر اعلام کرد.

 وی با بیان اینکه توسعه کشت گیاهان دارویی نیازمند سرمایه گذاری 
در این زمینه است، تصریح کرد: ایجاد صنایع فرآوری می تواند تولید 
گیاهان دارویی را رونق ببخشــد و در این راستا پیگیری هایی جهت 
جلب سرمایه گذاری بخش خصوصی و توسعه کشت گیاهان دارویی و 

صنایع وابسته به آن صورت گرفته است.

دبیرخانه کارگر فارس:

افزایش حقوق بهانه تعدیل نیرو است
شــیراز – قاســم توانایی ،خبرنگاریادگارامروز-دبیرخانه کارگر فارس 
گفت: ۷۰ هزار کارگاه در اســتان وجود دارد و کل هزینه کارگری هر 
کارگاه بین ۱۰ تا ۱۵ درصد اســت؛ اگر این واحدها به دنبال مدیریت 
هزینه های خود هستند به دنبال مدیریت آن ۸۵ درصد هزینه بروند، 

زیرا تعدیل نیرو به بهانه افزایش حقوق یک بهانه است.
علی راستگو در جمع خبرنگاران ضمن گرامیداشت هفته کارگر، گفت: 
در این هفته بیش از ۱۲ عنوان برنامه توسط تشکلات کارگری برگزار 
می شــود که دیدار با نماینده ولی فقیه در فــارس برای بیان مطالبات 
جامعه کارگری و برگزاری همایش روز بزرگداشــت کارگر در روز ۱۱ 
اردیبهشــت ماه از جمله این برنامه ها است. او همچنین افزود: تقدیر از 
خانواده های شهدای کارگر و مدال آوران کارگری، بازدید از کارخانجات 
فارس، دیدار با کادر درمان و عیادت از بیماران جامعه کارگری، شرکت 
در مراســم روز قدس از دیگر برنامه های هفته کارگر اســت. راستگو 
همچنین دیابت، پروستات و بیماری های قلبی را از بیماری های شایع 
در جامعه بازنشســته کارگری عنوان و گفت: داروهای مورد نظر آن ها 
تحت پوشــش تامین اجتماعی نیست و آزاد باید پرداخت شود. او در 
خصوص تعدیل نیــرو در کارخانجات و اصناف فارس به دلیل افزایش 
۵۷.۴ درصــدی حقوق کارگران گفت: ۷۰ هزار کارگاه در فارس وجود 
دارد و کل هزینــه کارگــری هر کارگاه بین ۱۰ تا ۱۵ درصد اســت؛ 
اگــر این واحدها به دنبال مدیریت هزینه های خود هســتند به دنبال 
مدیریــت آن ۸۵ درصد هزینه بروند، زیرا تعدیل نیرو به بهانه افزایش 
حقوق یک بهانه اســت. دبیر خانه کارگر فارس ادامه داد: کارخانجات 
و کارگاه هــای تولیدی فارس بــه دلیل افزایش حقــوق تعدیل نیرو 

نداشته اند و این موضوع بیشتر در بخش اصناف بوده است.

 توسعه همکاری شرکت نفت سپاهان
 با برند EVVA OIL  اتریش

اصفهان-مریم مومنی،خبرنگاریادگارامروز-نشست مشترک دکتر امیر 
نیکو همت مدیرعامل شــرکت نفت ســپاهان و پل پرایماویزی مدیر 
شــرکت  EVVA OIL با حضور مدیران ارشد شرکت نفت سپاهان 

برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی شــرکت نفت سپاهان، در حاشیه این جلسه 
 EVVA OIL دکتر نیکو همت با اشــاره به ســوابق معتبر شرکت
گفت: ازآنجایی که محصولات مگلوب تحت لیســانس شرکت اتریشی 
EVVA OIL تولید می شــود لازم است تمام فرایندهای تولید آن 
به صورت دوره ای مورد ممیزی کارشناســان این شرکت اروپایی قرار 

بگیرد و تأییدیه های لازم را دریافت نماید. 
نیکو همت از حساسیت شرکت نفت سپاهان در رعایت استانداردهای 
لازم و حفظ کیفیت محصولات در بالاترین سطح ممکن گفت و ادامه 
داد: امروز در راســتای رفع مشکلات و رعایت استانداردهای موردنیاز 
این شرکت اتریشی،  میزبان آقای پل پرایماویزی بودیم که همه موارد 

بررسی و برنامه ریزی های لازم صورت گرفت. 
مدیرعامل شــرکت نفت ســپاهان گفت: در حال رایزنی بیشتر برای 

گسترش همکاری های دوجانبه با این شرکت هستیم. 
به گزارش روابط عمومی شــرکت نفت ســپاهان مدیرعامل و مدیران 
ارشد شرکت نفت سپاهان به همراه مدیران شرکت EVVA OIL از 

خط تولید روغن مگلوب بازدید کردند.
شایان ذکر است روغن مگلوب از محصولات شرکت نفت سپاهان است 
که با اســتفاده از روغن تمام پایه ســنتزی باکیفیت عالی تولید شده 
است و علاوه بر روانی و محافظت از قطعات موتور باعث کاهش مصرف 
ســوخت هم می شــود. این فرآورده برای عموم خودروهای سواری و 
ون های سبک با ســوخت بنزین یا مجهز به توربو شارژ طراحی شده 

است.

مدیر کل فنی و حرفه ای استان کرمانشاه؛

تحقق شعار سال الویت سازمان فنی و حرفه ای

بهبود  تبریز-خبرنگاریادگارامروز-معــاون 
تولیدات گیاهی ســازمان جهادکشــاورزی 
اســتان آذربایجان شــرقی گفــت: میزان 
ضایعات برداشــت و ریــزش کمباین ها در 
مزارع گندم آذربایجان شرقی ۴.۳۲ درصد 

است.
 علی رخ افروز در جلســه ســتاد برداشت 
غــلات اســتان با بیــان اینکه مســئولین 
مکانیزاسیون شهرســتان ها موظف هستند 
در تنظیــم کمباین هــای برداشــت گندم 
دقت داشــته باشــند تا ریــزش گندم به 
حداقــل ممکن برســد به اهمیــت معاینه 
فنی کمباین ها بــه منظور کاهش ضایعات 
برداشت اشــاره کرد و گفت: کمباین داران 
ملزم بــه دریافــت برچســب معاینه فنی 
هســتند و تامین سوخت کلیه کمباین های 
فعال در برداشت غلات از مزارع کشاورزی 

استان منوط به معاینه فنی می باشد.
عمل کالیبره کردن کمباین ها قبل از ورود 
به مزرعه توسط کارشناسان نظام مهندسی 
کشــاورزی انجام می گیرد، ضمن اینکه در 

هنگام برداشــت نیز بــر عملکرد کمباین و 
میزان ریزش نظارت می شــود و در صورت 
بالا بودن ریزش از حد استاندارد از استفاده 

از آن جلوگیری می شود.
بهره بــرداران از کمباین هایــی که دارای 
گواهی معاینه فنی هســتند برای برداشت 

محصول اســتفاده کنند چراکــه توجه به 
نــکات فنی در مرحله کاشــت، داشــت و 
برداشــت و پــس از برداشــت می تواند در 
افزایش عملکرد محصول، کاهش ضایعات و 

رضایتمندی کشاورزان موثر باشد.
برنامه ســازمان جهاد کشــاورزی  طبــق 

اســتان هر سال یک درصد از میزان ریزش 
کمباین ها کاسته می شود به طوریکه ریزش 
از ۷.۶ درصــد در ســال ۱۳۹۷ بــه ۴.۳۲ 

درصد در سال ۱۴۰۰ رسیده است.
کشاورزان و گندمکاران می توانند در صورت 
ریزش بالاتــر از اســتاندارد کمباین ها در 
موقع برداشت محصول، ضمن جلوگیری از 
ادامه کار کمباین، موارد را به مدیریت های 

جهادکشاورزی شهرستان ها گزارش کنند.
مهنــدس رخ افــروز با تاکید بــر ضرورت 
کاهــش میــزان ضایعات و افزایــش بهره 
وری در تولید محصولات کشــاورزی گفت: 
در برای ارتقای هر چه بیشــتر میزان بهره 
وری تولیــد محصــولات زراعــی، آموزش 
کارشناســان معاینه فنی کمباینها، افزایش 
تعداد کارشناسان معاینه فنی جهت بازدید 
حین برداشت، آموزش کشاورزان و کمباین 
دار ها، الــزام گواهی ضدعفونی کمباین های 
مهاجــر و نیــز پیگیری تشــکیل اتحادیه 
کمباین داران اســتان در دســتور کار این 

معاونت قرار دارد.

بوشــهر- خبرنگاریادگارامروز- مدیرکل تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی اســتان بوشهر گفت: تعهد اشتغال امسال پیش 
بینی شــده برای استان بوشــهر ۲۱ هزارنفر است که با 
برنامه ریزی انجام شــده قرار است این آمار به بیش از ۳۰ 

هزار فرصت شغلی افزایش یابد.
 مصدق کشــاورزی  در نشســت کارگروه اشتغال استان 
بوشهر افزود: تعهد اشتغال ســال گذشته این استان ۱۰ 
هزار و ۴۰۰ نفر بود که با توجه به برنامه ریزی انجام شده 
اشتغال ۱۶ هزار و ۴۰۰ نفر در بخش های مختلف صنعتی، 
تولیدی، اداری و اشــتغال زایی با کد ملی در سامانه رصد 

اشتغال به ثبت رسیده است.
وی اضافه کرد: در زمان حاضر ۳۳۴ هزار بیمه شده تأمین 
اجتماعی در این اســتان وجود دارد که در قالب ۲۲ هزار 

کارگاه در استان فعال هستند.
کشــاورزی بیان کرد: همچنین در زمان حاضر ۲۷۷ هزار 
تشــکل صنفی کارگری و کارفرمایی وجود دارد که ۲۳۷ 

تشکل آن کارگری است.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان بوشهر اظهار 
کرد:  سال گذشته میزان پرداخت تسهیلات به طرح های 
مشاغل خانگی ۱۰ برابر سال ۱۳۹۹ بود و یکهزار و ۵۰۰ 
نفر از تســهیلات مشاغل خانگی با سود ۴ درصد استفاده 

کردند.
وی بــا بیــان اینکه در کل کشــور بیــش از ۳۰۰ هزار 
فرصت شــغلی وجود دارد ادامه داد: کارفرمایان می توانند 
درخواست های خود را در سامانه طراحی شده قرار دهند 
تا متقاضیان، شــغل مورد نظر خود را انتخاب و بارگذاری 

کنند.
کشــاورزی از برگزاری جشــن بزرگ کارگری در استان 
بوشــهر خبر داد و بیان کرد: در هفته کار و کارگر ضمن 
برگزاری جشــن بزرگ ازدواج کارگران در همایش بزرگ 

کارگری از کارگران تجلیل می شود.
مدیــرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان بوشــهر از 
تضمین شغل برای متقاضیان اشــتغال استان بوشهر در 
صورت کســب مهارت فنی و حرفه ای خبــر داد و افزود: 

برای نخســتین بار در کشــور این اداره کل  در راستای 
سیاســت های حمایتی خود از متقاضیان اشتغال، تامین 

شغل آنها را در مقابل مهارت آموزی تضمین می کند.
کشــاورزی عنوان کــرد: متقاضیــان می تواننــد از ۱۱ 
اردیبهشت ماه همزمان با روز جهانی کارگر تا ۶ مرداد ماه 
روز جهانی مهارت آموزی با مراجعه به مراکز آموزش فنی 

و حرفه ای سراسر استان بوشهر ثبت نام کنند.

   میزان ضایعات برداشت در مزارع گندم آذربایجان شرقی ۴.۳۲ است

خــرم آباد-خبرنگاریادگارامروز-معــاون 
لرستان  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشتی 
گفت: تاکنون ۴۰.۵ درصد جمعیت بالای 
۱۸ سال این استان دُز سوم واکسن کرونا 

را تزریق کردند.
مریم کوشکی گفت: درصد واکسیناسیون 
دُز ســوم کرونا در لرستان پایین است و 
تاکنون ۴۰.۵ درصد از جمعیت بالای ۱۸ 
ســال استان دُز سوم و حدود ۷۱ دُز دوم 

واکسن کرونا را تزریق کرده اند.
وی بــا تاکیــد بــر لــزوم گســتردگی 
واکسیناسیون کرونا در استان می گوید: 
تاکنون ۶ موج پیش بینی نشــده کرونا 
را در اســتان ســپری کرده ایم و در این 
راســتا رعایت پروتکل های بهداشــتی و 
فاصله گذاری اجتماعی مهمترین راهکار 
جلوگیری از ابتلا به کووید ۱۹ به شــمار 

می رود.
وی گفت: همچنین ۸۱.۴ درصد جمعیت 
بالای پنج ســال اســتان و ۸۹.۵ درصد 
جمعیت بالای ۱۲ سال استان دُز نخست 

واکسن کرونا را تزریق کرده اند.
کوشــکی می گوید: رعایت پروتکل های 
بهداشــتی در ســطح اســتان اکنــون 
زیــر ۵۰ درصد اســت که لــزوم توجه 
بیشــتر به استفاده از ماســک و رعایت 
دستورالعمل های بهداشتی جهت کنترل 
وضعیت کرونایی امری ضروری و غیرقابل 

انکار است.
وی با اشاره به اینکه آمار بستری و مرگ 
مبتلایان به کرونا در ســطح استان رو به 
پایین اســت ادامه داد: کاهش آمار ابتلا 
و بســتری نباید باعث عادی انگاری و بی 
توجهی به رعایت پروتکل های بهداشتی 
و شیوع هرچه بیشتر ویروس کرونا شود.

معاون بهداشتی دانشــگاه علوم پزشکی 
لرستان گفت: اغلب جان باختگان کرونا 
در استان افراد مسن و یا افرادی هستند 
که مراحل واکسیناسیون را تکمیل نکرده 
اند.کوشکی با اشاره به بازگشایی مدارس و 
نظارت های مستمر از رعایت پروتکل های 
بهداشــتی گفت: طی هفته گذشته ۹۱۲ 
بازدید از مدارس استان انجام شده است 
که بر اساس چک لیست نظارتی، مدارس 
زیر ۸۵ درصد جهت رفع نقص به آموزش 

و پرورش معرفی شده اند.

کار  کرج-اکبری،خبرنگاریادگارامروز-مدیر 
و خدمات اشتغال منطقه ویژه اقتصادی و 
فرودگاه بیــن المللی پیام از بهره گیری از 
ظرفیت اتباع خارجی در این منطقه خبر 

داد.
نامی گفــت: در این بخش چــه در حوزه 
ســرمایه گذاری و چه در حوزه اشتغال بر 
اســاس مــواد ۱۲۱ و ۱۲۲ قانون کار، ۱۰ 
درصد از کارکنان و ســرمایه گذارانی که 
تخصص و آموزش آن ها مورد نیاز منطقه 
اســت را می توانیم از اتباع خارجی جذب 
که این مهم در قانون نیز پیش بینی شده 
و همچنین بر اساس ماده ۱۲۹ قانون کار 
به صراحت در خصوص صــدور، تمدید و 
تجدید پروانه کار این افراد اشــاره شده که 
این امکان را بــه ما می دهد که آن ها را به 
کار گیریم. او می گوید: در ارتباط با مجوز 
سرمایه گذاری برای اتباع خارجی می توانند 
بر اســاس ماده ۶ همین قانون، می توانند 
۲۵ تا ۳۵ درصــد از تجهیزات، امکانات و 
تولیدات را در منطقه داشــته باشند که بر 
همین اساس با توجه به ۱۰ درصد ابلاغی 
تلاش خواهیم کرد تا ایــن ظرفیت را در 
منطقه ویــژه اقتصادی و فرودگاه های بین 
المللی پیام که بخش زیادی از فعالیت های 
آن در حوزه کسب و کار های نوین و دانش 

بنیان است را جذب کنیم.
به گفته مدیر کار و خدمات اشتغال منطقه 

ویژه اقتصادی و فرودگاه بین المللی پیام، 
علاقمندان و متقاضیان می توانند با مراجعه 
به این سامانه ضمن دریافت اطلاعات کامل 
و برابر ضوابط با نهایت سرعت و دقت این 
امادگی در پیام وجود دارد که کار های آن ها 
را از اســتعلام گرفته تا صدور مجوز ها به 

سرانجام برسانیم.
نامی گفــت: در همین رابطه مذاکراتی در 
خصوص کانون دفاتر کفالت، امور مهاجرتی 
و گذرنامــه و پلیس امنیت البرز داشــته 
ایم که تمام فعالیت هــای آن ها به صورت 
الکترونیکی و با ســرعت و بــدون نیاز به 
حضورشان در آینده نزدیک انجام می شود.

او می گوید: بر همین اســاس هدف ما این 
اســت که عملیاتی کــردن برنامه های در 
دســت اقدام از جملــه الکترونیکی کردن 
فعالیت ها و بهره گیــری از ظرفیت اتباع 
خارجی به بهترین شــکل ممکن اجرایی 

شوند.

  40/5 درصد جمعیت لرستان دُز سوم واکسن کرونا 
را تزریق کردند

    آمادگی منطقه ویژه اقتصادی پیام 
برای بهره گیری از ظرفیت اتباع خارجی

   ۳۰ هزار فرصت شغلی در استان بوشهر ایجاد می شود



نمایندهمجلسدهم : 

منتقدیندلسوزراهکارهمارائهدهند

نماینده مجلس دهم گفت: عده ای که هدفشــان از نقد،  مایوس کردن مردم 
اســت هرگز راه حل و پیشــنهادی  برای بهتر شــدن اوضاع ارائه نمی دهند، 
منتقدینی قصد  تخریب ندارند که در کنار انتقاداتشان راهکارهای لازم  را نیز 

مطرح کنند . محمدرضا ملکشاهی نماینده دوره دهم مجلس گفت: عده  ای در 
جامعه  در ظاهر انتقاد مــی کنند ولی در عمل با  تزریق افکار منفی به دنبال 
تخریب چهره نظام هســتند.  این افراد با بیان مسائل جوان پسندانه که بعضا 
مورد  اقبال مردم هم قرار می گیرد به دنبال محقق کردن  اهداف خودشــان 
هســتند . وی با تایید مشــکلات موجود در جامعه ادامه داد: در  هر جامعه ای 
قطعا مشــکلاتی وجود دارد این افراد بــدون  مطرح کردن نکات مثبت، فقط 
نقاط ضعف اقتصادی را  بیان می کنند که این کار با هدف مایوس کردن مردم 
 صورت می گیرد . ملکشــاهی گفت: عده ای که هدفشان از نقد، مایوس  کردن 

مردم است و نمی خواهند مشکلات حل شود  هرگز راه حل و پیشنهادی برای 
بهتر شــدن اوضاع  ارائه نمی دهند. منتقدینی قصد تخریب ندارند که در  کنار 
انتقاداتشــان راهکارهای لازم را نیز مطرح کنند،  بیان کردن راه حلِ برطرف 
شدن مشکلات باعث  پیشرفت می شود و مسیر اتحاد و همدلی را می گشاید . 

وی افزود: اگر با انتقاد کردن باعث ناامیدی مردم و  ســیاه نمایی شویم دانسته 
یا نادانســته در مسیر دشمن  حرکت کرده و آنان را به اهدافشان رسانده ایم، 
برای  اینکه فضای مســمومی ایجاد نشود باید پس از انتقاد  کردن راهکار حل 

مشکلات را نیز بگوئیم. 

رئیس جمهور گفت: دولت هیچ راهکار ناظر به رفع  مشکلات 
اقتصــادی در کشــور را نادیده نگرفته اســت و  هر اقدام یا 
برنامه ای که می توانسته کمکی به حل  مشکلات بکند، دنبال 

شده است . 
آیت الله ســید ابراهیم رئیســی رئیس جمهور در نشســت 
 هم اندیشــی با جمعی از فعالان سیاســی اظهار داشــت: 
 سنجش ها و ارزیابی ها نشان می دهد که امروز با وجود  همه 
فراز و فرودها در کشــور، امید مردم نسبت به  اصلاح امور به 
شــکل قابل توجهی افزایش یافته و این  سرمایه ارزشمندی 
اســت که باید آن را پاسداشــت.  پاسداشــت این سرمایه 
ارزشــمند این است که مردم در  عمل اصلاح امور را ببیند و 

احساس کنند که گره ها در  حال گشوده شدن است . 
وی تحزب و کار تشــکیلاتی در حوزه سیاسی را نه  مقصد 
بلکه یک مســیر برای اصلاح امور و پیشرفت  جامعه دانست 
و گفــت: احزاب و تشــکل های سیاســی بایــد  در خدمت 
تحقق عدالت، اصلاح جامعه و حاکم کردن  ارزش ها باشــد 
و اگر حزب مقصد و معبد افراد شــد،  قبیله گرایی بر فضای 
فعالیت های سیاسی حاکم می شود و  این نقطه آغاز انحراف 

عرصه سیاست است . 
رئیس جمهور با بیان اینکه همواره از انتقاد استقبال  کرده ام، 
تصریح کرد: گواه این ادعا این است که در  انتخابات سال 96 
مورد سنگین ترین موج انتقادات و  هجمه ها قرار گرفتم اما از 
هیچ کس شکایتی نکردم.  دولت از انتقادات استقبال می کند 
و در مقابل انتظار  دارد منتقدان منصفانه عمل کرده و راهکار 

نیز ارائه  دهند . 
رئیسی ادامه داد: باور دارم که همه مشکلات کشور  قابل حل 
است و هر چه از زمان حضورم در راس قوه  مجریه می گذرد، 
به اعتبار اشراف بیشتر بر ظرفیت ها  و استعدادهای کشور از 
نیروی انســانی کارآمد تا منابع  طبیعی، به آینده درخشان 

کشور امیدوارتر می شوم . 

وی با اشــاره به اینکه دولت رونق تولید را محور  پیشرفت و 
رشد اقتصادی و رفع مشــکلات کشور  می داند، خاطرنشان 
کرد: شــخصاً یکی از مخالفان اصلی  واردات بی رویه هستم، 
اما در برخی از زمینه ها با  توجه به عدم کفایت ظرفیت های 

تولیدی کشور ناچار به  واردات هستیم . 
رئیس جمهور ادامه داد: به عنوان مثال زیرساخت های  کشور 
در بخش حمل و نقل ریلی کاســتی های بسیاری  دارد که 
باید ســریع تر برطرف شوند. در همین مدت  سپری شده از 
دولت سیزدهم حجم ارتباطات تجاری با  همسایگان حدود 
4 برابر افزایش یافته و تداوم این روند  نیازمند توسعه بیشتر 
زیرساخت های ریلی است که  ظرفیت های فعلی کشور مثلا 

در تولید لوکوموتیو کفاف  تامین این نیازها را نمی دهد . 
رئیســی با اشاره به گلایه های مطرح شده نسبت به  افزایش 
تعرفه هــای خدمــات از جمله در زمینــه آب و برق  گفت: 
افزایــش این تعرفه ها تکلیف قانــون بودجه بوده که  باید از 
ابتدای سال 1400 اجرا می شدند، اما دولت  پیشین متاسفانه 

هــر تکلیف قانونی را که ممکن بــود  موجب بروز نارضایتی 
شود، مسکوت گذاشت و اجرا  نکرد . 

وی بــا بیان اینکه دولت قبل همچنین برخی لوایح را  بدون 
تعیین محل تامین منابع لازم برای اجرا به مجلس  ارائه کرد، 
افزود: باید تدبیری اندیشیده شود تا پس از  این دولتی که در 
حال پایان کار خود است، اجازه  نداشته باشد بی حساب برای 

دولت بعد ایجاد دِین کند . 
رئیس جمهور اظهار داشت: در آغاز فعالیت دولت با  کسری 
480 هزار میلیارد تومانــی مواجه بودیم و حتی  پول کافی 
برای پرداخت حقوق مرداد ماه کارکنان دولت  موجود نبود. 
دولت اما برای رفع این مشکلات اقدام به  استقراض از بانک 

مرکزی یا چاپ پول نکرد . 
رئیســی در ادامه سخنانش با اســتقبال از پیشنهاد مطرح 
 شــده در این جلسه برای اســتفاده از تجربیات مدون شده 
 دولت های قبل، تصریح کرد: به مرکز بررسی های  استراتژیک 
ریاســت جمهوری ماموریت دادم که در  روند تدوین طرح 

تحول دولت از تجربیات دولت های  گذشته نیز حتما استفاده 
کنند . 

وی در تشــریح اقدامات دولــت در مواجهه بــا تحریم ها، 
 خاطرنشــان کرد: رفع تحریم ها از نگاه دولت تنها  راهکار و 
محور حل مشکلات اقتصادی کشــور نبوده  است. تلاش ها 
بــرای افزایش فروش نفت و گســترش  ارتباطات تجاری با 
کشــورهای همســایه و به طور کلی  ارتقای سطح تعاملات 
اقتصادی کشور برای این بوده  که اثر تحریم ها خنثی و رفع 

تحریم ها تسهیل شود . 
رئیس جمهور گفت: دولت هیچ راهکار ناظر به رفع  مشکلات 
اقتصــادی در کشــور را نادیده نگرفته اســت و  هر اقدام یا 
برنامه ای که می توانسته کمکی به حل  مشکلات بکند، دنبال 

شده است . 
وی در پایان ســخنان خود با تشکر از  نظرات و  دیدگاه های 
مطرح شــده از ســوی حاضران، اظهار داشت:  از همه شما 
درخواست می کنم که حتما با همین  دلسوزی و دغدغه مندی 
به طرح دیدگاه های خود ادامه  دهید و به شما قول می دهم 

که دولت حتما از نظرات  شما استفاده خواهد کرد . 
پیش از ســخنان رئیس جمهور 17 نفر از فعالان سیاســی 
 حاضر در ســخنانی به طرح دیدگاه ها و نظرات خود  درباره 

مشکلات کشور و عملکرد دولت پرداختند . 
لزوم توجه جدی به کاهش اعتماد عمومی در کشور،  ایجاد 
ثبات در تصمیم گیری هــای اقتصادی، پیگیری  دولت برای 
اجرای صحیح و کامل قانون اساســی،  چاره اندیشــی برای 
گرانی  کالاها و خدمات، لزوم اصلاح  ریل سیاست گذاری های 
اقتصــادی کلان، تســریع در تعیین  تکلیــف انتصابات در 
دســتگاه اجرایی، تلاش برای دیده  شدن آثار گشایش های 
اقتصادی در زندگی مردم، ارتقای  ســهم و نقش اجتماعی 
زنان، قدردانــی از دولت بابت  حذف تشــریفات زاید، لزوم 
ارائه برنامه روشــن برای  حل مســائل اقتصادی، لزوم ایجاد 
هماهنگی در عرصه  فرهنگی، تشــکیل اتاق فکر متشــکل 
از افــراد باتجربــه،  توجه به اقتضائــات حکمرانی در دوران 
حاکمیت فضای  مجازی و توجه به نقش و سهم فساد نظام 
بانکی در  رشــد نقدینگی و ایجاد تــورم از جمله محورهای 

مطرح  شده در این نشست بودند. 

وزیــر امــور خارجــه کشــورمان در 
گفت وگویی با یک  شبکه عربی مواضع 
جمهوری اسلامی ایران را درباره  موضوع 
آزادی قدس و همچنین وقفه ایجاد شده 

در  مذاکرات وین تشریح کرد . 
حسین امیر عبداللهیان، وزیر امور خارجه 
ایران در  گفت وگو با شــبکه المســیره، 
تاکید کرد که جمهوری  اســلامی ایران 
همواره حامی فلسطین خواهد ماند و تا 
 تشکیل کشوری متحد در تمامی اراضی 
تاریخی  آن و با  پایتختی بیت المقدس به 

این حمایت ادامه خواهد داد . 
امیرعبداللهیــان گفت: اقامــه نماز در 
قدس یک وعــده الهی  اســت و خون 
شهدای مقاومت و ملت فلسطین برای 
تحقق  این وعده الهی ریخته شده است. 
مــا مطمئنیم بــه زودی  در قدس نماز 

خواهیم خواند . 
وزیر امور خارجه ایران درباره مذاکرات 
احیای توافق  هسته ای در وین هم گفت: 
این مذاکرات متوقف نشــده  است اما به 
طرق دیگری و با تبادل پیام های مکتوب 
 بیــن ایران و آمریــکا از طریق نماینده 

اتحادیــه اروپا در  مذاکرات وین در حال 
انجام است که این روند در  راستای لغو 

تحریم های یک جانبه آمریکا است . 
امیرعبداللهیان گفــت: هدف ما در این 
مذاکرات رسیدن  به توافقی قوی و بادوام 
اســت و از طرف آمریکایی  خواسته ایم 
واقــع بین باشــد، تاکیــد کرده ایم لغو 
تحریم هــا در  تمامی بخش هــا و ارائه 
ضمانت های اقتصادی یکی از  مهم ترین 

نکات در دستور کار مذاکراتی ماست . 
او همچنین مطرح کرد: من فکر می کنم 

طرف  آمریکایی به خوبی به خطوط قرمز 
ایران واقف است و  ما به مذاکرات ادامه 
می دهیم و به محــض این که به  نقطه 
توافق برســیم، نماینده ما در مذاکرات 
در وین  آخرین مراحــل توافق را انجام 

خواهد داد . 
مذاکرات وین که از زمان روی کار آمدن 
دولت بایدن  در سال ۲۰۲۱ در راستای 
احیای توافق هسته ای و لغو  تحریم های 
ایران از طریق بازگشــت آمریکا و ایران 
بــه  پایبندی کامل به توافق هســته ای 

آغاز شده اســت، در پی  برخی تحولات 
اخیر بین المللی از جمل حمله روســیه 
بــه  اوکراین و کشــمکش های تهران-

واشنگتن بر سر برخی  مسائل باقی مانده 
در مذاکرات، تا اطلاع ثانوی متوقف  شده 

است . 
ســعید خطیب زاده ســخنگوی وزارت 
امور خارجه ایــران  در کنفرانس خبری 
اخیرش درباره احیای توافق گفت:  باید 
پایه های فشار حداکثری که ترامپ علیه 
ایران کار  گذاشــته از بین برود. چرخه 
انتفاع اقتصادی ایران از  برجام به صورت 

کامل لحاظ شود . 
خطیــب زاده بــا انتقــاد از رویه دولت 
آمریــکا افزود: ما  تاکید بر این داریم که 
قوانین داخلی و سیاست داخلی  آمریکا 
و انتخابــات پیــش رو در آمریکا نمی 
تواند تعیین  کننده نتیجه گفت و گوها 
در وین باشــد. آنها حقــوق بین  الملل 
را نادیــده می گیرند و ســعی می کنند 
مسائل را به  مســائل داخلی کشورشان 

گره بزنند. 

ذخایرآبیعضوکمیسیونامنیتملیمجلس:

تداوم گفتگوها مسیر برقراری مجدد 
روابط ایران و  عربستان را باز می کند  

عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس  معتقد است تداوم گفتگوها 
میان ایران و عربستان، با  کاهش سوءتفاهم ها باعث حرکت مذاکرات از فضای  امنیتی 

به فضای دیپلماتیک می شود . 
حســین نوش آبادی با اشاره به اهمیت برقراری مجدد  روابط میان ایران و عربستان، 
گفت: روابط دو کشــور  ایران و عربستان به عنوان دو کشور استراتژیک منطقه  بسیار 
حائز اهمیت است و لازم است به دلایل مختلف  امنیتی و اقتصادی این روابط مجدد 

برقرار شود . 
نماینده مردم ورامین در مجلس شورای اسلامی در  ادامه تأکید کرد: سعودی ها که 
به دنبال نوسازی روابط  هستند باید دقت کنند که تحت تأثیر آمریکا و  صهیونیست 

ها نباشــند این توصیه از آن جهت اســت که  سران این کشور به طور کلی استقلال 
چندانی در  تصمیم گیری نداشــته و تحت تأثیر تصمیمات کشورهای  فرامنطقه ای 

هستند . 
وی در ادامه به نقش کشــورهای عمان و عراق در  بازســازی روابط ایران و عربستان 
اشاره کرد و افزود:  تداوم گفتگوها سوءتفاهم ها را کمتر و زمینه ایجاد  همکاری ها را 
افزایش می دهد از این رو علیرغم اینکه  مذاکرات در حوزه امنیتی و با میانجی گری 
اســت اما  می تواند در شکل مطلوب در مســائل فرهنگی و  اقتصادی با فضای کاملا 

دیپلماتیک برگزار شود . 
نــوش آبادی همچنین با تأکید بر اینکه ایجاد ثبات و  امنیت آب های خلیج فارس و 
دریای عمان با همکاری  کشــورهای حوزه خلیج فارس امکان پذیر بوده و نیازی  به 
سایر کشورهای فرامنطقه ای نیست، گفت: بحران  یمن از زمینه هایی بود که روابط 
میان دو کشــور را  مختل کرد لذا باید در این حوزه نیز تصمیم گیری هایی  صورت 

گیرد و مسائل حقوقی مربوط به حادثه منا هم  در چارچوب خود دنبال شود . 
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس  شــورای اسلامی در پایان 
خاطرنشان کرد: وقتی روابط  برقرار باشد امکان حل مسائل وجود دارد اما وقتی هیچ 
 رابطه ای وجود نداشته باشد، مشکلات و مسائل گذشته  نیز پیچیده تر و خصمانه تر 

خواهد شد لذا دو طرف  باید به سمت بهبود روابط پیش بروند. 

رئیسمجلس:

آمریکا به دنبال
 ناامنی در افغانستان است

رئیــس مجلس گفت:آمریکا با بهره گیــری از داعش بدنبال  ایجاد ناامنی در 
افغانســتان است تا با ایجاد فتنه قومی-  مذهبی در این کشور، مردم مظلوم 

این کشور را در  بحرانی بی سابقه فرو ببرد . 
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس در جلسه علنی قوه مقننه  و در نطق پیش 
از دســتور خود ضمن تبریک پیشاپیش  فرا رسیدن عید سعید فطر به تمام 
مســلمانان جهان گفت:  ماه رمضان سرشار از برکات الهی است و مومنان و 
 سعادت مندان، با بندگی خالصانه در این ماه از این  برکات بهره مند شدند؛ از 
تمام مردم عزیز ایران التماس  دعای خیر برای توفیق تمامی نمایندگان این 
مجلس در  عمل به وظایف خود و سربلندی در مقابل ملت شریف  ایران دارم  . 
وی افزود: فرا رسیدن سالروز شــهادت معلم انقلابی  شهید مطهری )ره( را 
گرامــی  می دارم؛ مرحوم آیت الله  مطهــری، به معنای واقعی کلمه پرچم دار 

بینش نوین و  احیاء تفکر اســلامی در عصر حاضر بودند و می توان  از ایشان 
بــه عنوان یکی از بزرگترین مجاهدان عرص٫  جهاد تبیین در تاریخ انقلاب 

اسلامی نام برد . 
قالیباف اضافه کرد: دستگاه های فرهنگی کشور و  مجاهدین عرصه های جهاد 
تبیین، باید از اندیشــه های آن  شهید عزیز، همچون یک دارایی ارزشمند و 
کم نظیر  حراست کنند و برای نشر آن که ناب ترین نمونه ظهور  اندیشه های 
انقلاب اســلامی بــود، حداکثر تلاش خود را به  کار ببندد؛ کمرنگ شــدن 
مطهری، کمرنگ شدن اندیشــه  انقلاب اسلامی است و باید به دقت از این 
موضوع  مراقبت کرد و درجهت نشر اندیشه های آن شهید  بزرگوار به خصوص 

در میان نسل جوان و دانشجویان  کوشید . 
وی افزود: درباره اتفاقات تلخ ناامنی های این روزها  در افغانســتان آمریکا با 
بهره گیری از داعش بدنبال ایجاد  ناامنی در این کشــور است تا با ایجاد فتنه 
قومی- مذهبی  در افغانســتان مردم مظلوم این کشور را در بحرانی  بی سابقه 
فرو برده و از حکومت مســتقر در کابل باج  خواهی کند؛ جمهوری اسلامی 
ایران، تامین امنیت  را  وظیفه کابل می داند که متاسفانه تاکنون نتوانسته به 
 وظیفه خود عمل کند؛ در این زمینه تاکید می کنیم   تشــکیل دولت فراگیر 
که همه اقوام افغانستان را  نمایندگی کند، از اولین الزامات موفقیت در تامین 

امنیت  پایدار محسوب می شود. 

اروپابهعنوانپادویمذاکرات
نقشتعیینکنندهایندارد

استاد علوم سیاسی و روابط بین الملل دانشگاه آلابامای  جنوبی گفت: با نزدیک شدن به انتخابات میان دوره ای  در آمریکا و احتمال زیاد کنترل کنگره توسط حزب  جمهوری خواه بعد از 
این انتخابات، موقعیت بایدن  بیشتر تضعیف خواهد شد. صحبت کردن در مورد  احیای برجام و قدم برداشتن جهت بهبود روابط با ایران  مانند بوسه مرگ برای سیاستمداران در آمریکا 
تبدیل  شــده اســت . نادر انتصار در پاسخ به این ســوال که با توجه به  اخباری مبنی بر شکست مذاکرات، سناریوهای پیش رو  چه خواهد بود، گفت: چندین سال است که برجام در  اغما 
به ســر می برد و طرفین ســعی کرده اند که لاشه  برجام را به نحوی زنده کرده یا عمر جدیدی به آن  تزریق کنند. موضوع برجام را نمی توان در چارچوبی  جداگانه از رابطه جامع ایران و 
آمریکا تحلیل و به آن  نگاه کرد   . وی ادامه داد: آمریکا جمهوری اسلامی ایران را  بزرگترین مانع برای اجرای سیاست های منطقه ای خود  می داند و ایران نیز سیاست های آمریکا را خطری 
 بزرگ برای امنیت ملی کشور و سیاست خارجی خود  می داند. یعنی مسئله برجام را نمی توان جدا از دید  مغایری که ایران و آمریکا از سیاست بین الملل و نظم  جهانی دارند، بررسی کرد . 

انتصار افزود: بعلاوه اکنون اعمال تحریم به جزء  لاینفک سیاست خارجی آمریکا تبدیل شده است و بودن  یا نبودن برجام تاثیر چندانی بر این حقیقت نخواهد  داشت. آنچه ایران باید به 
صورت جدی در موردش  برنامه ریزی کند، تدوین سیاست های اقتصادی کشور در  دنیای پسابرجام است چون حتی اگر برجام به نوعی  دوباره مطرح شود عمر کوتاهی خواهد داشت و 

دوباره  همین آش و همین کاسه را خواهیم داشت . 
وی افزود: همانطور که قبلا گفتم، موضوع اصلی  رابطه ایران و آمریکا است نه نقشی که اروپا در  مذاکرات می تواند بازی کند. باید به یاد داشته باشیم که  اروپا نقش پادو را در مذاکرات 

دارد و در هر مذاکراتی  پادو نقش محدودی را می تواند بازی کند و نقش موثر و  تعیین کننده نخواهد داشت . 
انتصار همچنین در پاسخ به این سوال که احیای برجام  و ایجاد ثبات در خاورمیانه یکی از مهمترین وعده های  انتخاباتی جو بایدن بود، آیا با توجه به شرایط فعلی  منطقه و فضای سیاست 
داخلی آمریکا این اولویت و  وعده انتخاباتی همچنان پابرجاست،  گفت: من هیچ وقت  به این گفته بایدن اعتقاد نداشتم چون هم خود بایدن و هم  اکثر افراد تیم سیاست خارجی دولت او 
عضو جناح  محافظه کار نه پیشرو حزب دموکرات هستند. نه تنها در  مورد برجام بلکه در بسیاری از موارد دیگر نیز جو  بایدن نتوانست یا نخواست وعده های انتخاباتی خود را  پیاده کند . 

وی ادامه داد: با نزدیک شدن به انتخابات میان دوره ای  در آمریکا و احتمال زیاد کنترل کنگره توسط حزب  جمهوری خواه بعد از این انتخابات، موقعیت بایدن  بیشتر تضعیف خواهد شد. 
صحبت کردن در مورد  احیای برجام و قدم برداشتن جهت بهبود روابط با ایران  مانند بوسه مرگ برای سیاستمداران در آمریکا تبدیل  شده است  . 

وی گفت: اکنون تمرکز سیاست خارجی بایدن روی  تحولات جنگ اوکراین است و آمریکا مایل به ادامه این  جنگ و کشیدن روسیه به باتلاق دیگری است. گرچه  تاکنون جنگ اوکراین 
تاثیر مستقیمی در مذاکرات  برجام نداشته است ولی اگر ادامه این جنگ به  بحران های بیشتری کشانده شود، اهمیت مذاکرات برجام  برای آمریکا کمتر خواهد شد. 

عضوکمیسیونامورداخلیکشوردرمجلس : 
تعارضاتمانع

افزایشتعدادنمایندگانمیشود

عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس  تاکید کرد: منطقی است 
بر مبنای جمعیت تعداد  نمایندگان برخی از شــهرها کم و به تعداد نمایندگان 
 حوزه های انتخابیه دیگر افزوده شود متاسفانه توزیع  کنونی نمایندگان و حوزه 

بندی ها منطقی نیست . 
حسین محمد صالحی دارانی، با اشاره به بررسی طرح  اصلاح حوزه های انتخابیه 
و افزایش تعداد نمایندگان  گفت: در این طرح مبنای جمعیت را گذاشته بودند 
بر  این مبنا متاسفانه توزیع عادلانه و درست نیست مثلا  شهری با 270 هزار نفر 
جمعیت 3 نماینده دارد از  طرفی دیگر نماینده ای مســئولیت پنج شهرستان با 

700  هزار نفر جمعیت را بر عهده دارد که عادلانه نیست . 
وی بیان کــرد: بنابراین یا باید ملاک را وســعت  جغرافیایی در نظر بگیریم یا 
جمعیــت را ملاک قرار  دهیم، از این رو لازم اســت در طــرح مذکور بازنگری 
 صورت گیرد تا در برخی حــوزه انتخابیه تعداد  نمایندگان تغییر کند و عدالت 
اجتماعی برقرار شود اگر  لازم بود تعداد نماینده حوزه انتخابیه ای کم شود و بر 
 تعداد نمایندگان حوزه انتخابیه دیگر افزوده شــود تا  نمایندگان بتوانند به همه 

قسمت های حوزه انتخابیه  سرکشی کنند . 
او اظهار داشــت: در حال حاضر بررســی طرح اصلاح  جدول حوزه انتخابیه در 
کارگروه مطرح است باید  مرکز پژوهش ها مجدد نظر کارشناسی خود را مطرح 
 کند. نظر ابتدایی مرکز پژوهش ها ایجاد نظام جامع  برای حوزه بندی ها است، 
اگر نظام جامع در کارگروه  به نتیجه برســد، در کمیســیون جمع بندی شود و 
به  صحن بیاید می توان به تغییرات امیدوار بود اما تصور  نمی کنم که به جمع 

بندی برسیم . 
صالحــی دارانی گفت: اختلاف نظرات مانع کار نیســت  بلکه برخی نمایندگان 
انتظار دارند تغییراتی در حوزه  انتخابیه شــان صورت گیرد اما شــهرهای دیگر 
راضی  نیســتند یا برخی شهرســتان ها باید با هم ادغام شود که  نمایندگان به 
این امر رضایت نمی دهند، از ســوی دیگر  باید تعــداد نمایندگان حوزه های 
انتخابیــه کاهش پیداکند  ولی نمایندگان راضی نیســتند از طرف دیگر باید به 
 حــوزه انتخابیه ای تعداد نمایندگان زیاد شــود که با  سیاســت نظام و قانون 

هماهنگی ندارند .  

»منشوراخلاقی«
پایبنــدی بــه اصــول دینــی، توجــه بــه واقعیــت هــای عینــی، احتــرام به 
اســتقلال و حاکمیــت ملی، پاسداشــت ارزشــهای انســانی، دفــاع از آزادی 
قلــم، انتشــار دقیــق وبــدون سانســور اخبــار ؛دوری از رانــت و فســاد، 
ــت  ــراء و فعالی ــت و افت ــود داری از تهم ــهروندی،  خ ــوق ش ــت حق رعای

هــای رســانه ای بصــورت حرفــه ای
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